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NAŠA VIZIJA

Biti lider u odmorišnom turizmu i
partner turističkim destinacijama u
kreiranju autentičnih doživljaja.

NAŠA MISIJA

Inovativno upravljamo odmorišnim
turizmom u cilju kreiranja
nezaboravnih doživljaja za goste.

Stvaramo poticajnu korporativnu
kulturu gdje su gosti i zaposlenici na
prvom mjestu.

Odgovornim poslovanjem stvaramo
novu vrijednost za dioničare vodeći
brigu o održivom razvoju i
lokalnim zajednicama. 

NAŠE TEMELJNE VRIJEDNOSTI

GOSTOLJUBIVOST
Naši se gosti uvijek osjećaju
dobrodošli i iznimno cijenjeni.

ODGOVORNOST
Odgovorni smo i vjerodostojni
prema poslovnim partnerima, pažljiv
smo poslodavac koji se brine za 
svoje zaposlenike, pružamo 
podršku društvenoj zajednici i
posvećeni smo očuvanju okoliša.

AMBICIOZNOST
Postavljamo si izazovne ciljeve te 
stremimo izvrsnosti u svemu što
radimo.

INOVATIVNOST
Uvijek smo spremni za promjene i
angažirani u traženju prilika za
inovacije koje će pridonijeti boljim
rezultatima.

PONOS
Ponosni smo na svoje destinacije i 
na to što smo dio obitelji Valamar.
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Uskrsnim vikendom tradicionalno ulazimo u turističku sezonu.
Bilježimo dobar buking s najvažnijih turističkih tržišta i uspješno
otvaramo predsezonu. U prvoj polovici godine odnosno do
početka glavnog dijela sezone realizirat ćemo većinu
ovogodišnjih investicija od 705 milijuna kuna u svih pet
destinacija u kojima poslujemo. Investiramo u razvoj
konkurentnih turističkih proizvoda i dodatno se pozicioniramo u
tržišnim segmentima ponude najboljega obiteljskog odmora,
adults only koncepata i premium kampiranja. U fokusu je
dovršavanje investicije u repozicioniranje Rapca kao vodeće
odmorišne destinacije otvorenjem Valamar Girandella Maro
Suites. Koncept premium kampiranja nastavljamo razvijati
rastom ponude i sadržaja u našim kampovima na Krku i u
Poreču. Dubrovački hotel Valamar Argosy u sezonu 2018. ulazi s
višom kvalitetom usluge te novim i poboljšanim sadržajima. Na
Rabu ulaganjima od 72 milijuna kuna u kvalitetu sadržaja i usluga
već u ovoj sezoni podižemo konkurentnost cijele destinacije.
U naših 30 hotela i 15 kampova ove ćemo godine zaposliti više od
6600 djelatnika, naših ValamArtista koji postavljaju najbolji
standard usluge u hrvatskom turizmu. Kampanja „Dobar posao u
Valamaru“ interesom je potvrdila našu poziciju najpoželjnijeg
poslodavca u hrvatskom turizmu. Velik broj sezonaca nam se
vraća kao potvrda da se Valamar prepoznaje kao poslodavac koji
se brine za zaposlenike.
U Valamaru smo spremni za sezonu, a i na razini cijeloga
hrvatskog turističkog sektora očekuje se daljnji rast prometa. Na
nedavno održanom Adria Hotel Forumu Thomas Emanuel,
direktor poslovnog razvoja (STR), predstavio je performanse
hotelskog sektora u Europi u 2017. te predviđanja za sektor u ovoj
godini. Zauzetost europskih hotela porasla je za 10 posto u
posljednjih deset godina i sve destinacije bilježe porast prihoda
po sobi. Ove bi godine taj rast trebao iznositi pet posto. Istaknuo
je i sljedeće: „Na mediteranskom tržištu sunce posvuda sja, a
Portugal, Grčka i Hrvatska lani su pokazale najbolje performanse.
Prošle je godine prihod po sobi u hrvatskim hotelima porastao za
14 posto.“ To je još jedan dobar dokaz koliko Hrvatska zaista
može ponuditi i da kontinuiranim ulaganjima možemo povećati
vrijednost našim proizvodima i uslugama.

Dakle, Valamar i ovu sezonu dočekuje ambiciozno i 
spremno, a o svemu čitajte više na novim eko stranicama
proljetnoga VIV-a!

„Zaposlenike ne možeš naučiti osmijehu. 
S osmijehom trebaju doći.“
Arte Nathan

Ivana Budin Arhanić
Potpredsjednica za 
poslovni razvoj i 
korporativne poslove 
Valamar Riviere d.d.
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Valamar riViera U 2017. godini
ostvarila je ukupne prihode u iznosu
od 1,84 milijarda kuna, što je za 17 %
više nego u 2016. godini. Ostvaren je
snažan rast operativne dobiti
(prilagođena EBITDA) od 20 % na
razinu od 623 milijuna kuna, uz
povećanje operativne efikasnosti i
ostvarenje prilagođene EBITDA
marže od 35 %. Tržišna je vrijednost
dionice Valamar Riviere u protekloj
godini povećana za 26 %. 

NASTAVAK ULAGANJA
Valamar nastavlja s razvojem te će u
2018. godini uložiti 705 milijuna
kuna. Ključne ovogodišnje
investicije uključuju dovršetak
Valamar Girandella Resorta, u sklopu
kojega će Valamar otvoriti prvi
Kinderhotel 5*, uređenje
dubrovačkoga hotela Valamar
Argosy, obnovu hotela Imperial na
Rabu te nastavak investicija u
kampove u Istri i na otoku Krku, a
sve u okviru strategije rasta
ulaganjima, kojom je dosada uloženo
više od četiri milijarde kuna u
hrvatski turizam. Valamar samo u
ovoj godini ulaže više od 20 milijuna
kuna u povećavanje primanja
djelatnika. Istodobno u sezoni 2018.

Valamar nastavlja ulagati u podizanje
kvalitete smještaja sezonskih
radnika otvaranjem četvrtoga hotela
za zaposlenike na dvije nove lokacije
u Poreču, nakon što je u 2017. godini
otvorio Kuće Valamar u Rapcu i na
otoku Krku.

NOVA RADNA MJESTA
„Rezultati poslovanja u 2017. godini
nastavak su uspješne realizacije
ciljeva koje smo postavili u strategiji
poslovanja do 2020., a koji uključuju
ostvarivanje dvoznamenkastog rasta
rezultata i vrijednosti poduzeća na
održiv i društveno odgovoran način.
Valamar kontinuirano ulaže u
podizanje kvalitete proizvoda, razvoj
destinacija u kojima posluje te
poboljšavanje plaća i uvjeta rada u
turizmu. Hrvatski turizam ima
tržišnu priliku rasta prema turizmu
više platežne moći, dodane
vrijednosti i kvalitetnih radnih
mjesta. U Valamaru nastavljamo
ulagati te ćemo ove godine otvoriti
600 novih radnih mjesta te se
posebno fokusirati na daljnja
poboljšanja primanja i razvoj
djelatnika“, istaknuo je Željko
Kukurin, predsjednik Uprave
Valamar Riviere. a

naši noVi BiKe
amBasadori

Vrhunski svjetski sportaš, višestruki
prvak u XC eliteu i njemački olimpijac
Manuel Fumić postao je naš
ambasador u promociji biciklizma i
destinacija te je na svojim
društvenim mrežama najavio nove
kampove za trening koje
organiziramo u Rapcu u lipnju
(Manuel Fumic Bike Week), srpnju
(Manuel Fumic MTB Training Camp) i
listopadu (Manuel Fumic Supporters
Club Training Camp). „... Odlično
mjesto za trening tijekom cijele
godine. Netaknuta priroda, sunce,
odlična hrana i dobra kava. Prije
nego što počnete planirati svoj idući
biciklistički godišnji, svakako
skoknite na www.valamar.com",
preporuča Manuel.
Iz Austrije dolazi i naš drugi
ambasador Matthias Grick, mladi
perspektivni XC vozač. „Uvjeti su
ovdje za bicikliste savršeni. Imate
jedinstvene staze, fantastične
vremenske uvjete, posebnu morsku
atmosferu, odličnu lokalnu kuhinju i
nenadmašivu gostoljubivost. U
Valamaru sam našao partnera koji
kombinira sve to u jednom paketu“,
rekao nam je. Matthiasovi kampovi
su u travnju (MTB Training Camp
with Matthias, Krk) te potom u
studenom (MTB Training Camp with
Matthias, Rabac), a u međuvremenu
će u sudjelovati na utrci 4 Islands u
bojama Valamarova tima.

I u 2018.
Valamar
nastavlja s
razvojem

odliČni reZUltati  

U 2017. Valamar riViera
ostVarila 17 % Veće
prihode U odnosU na
prošlU godinU
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VALAMAR RIVIERA potpisala je
početkom ožujka s Europskom
investicijskom bankom (EIB)
ugovor o kreditu u iznosu od 16
milijuna eura. To je prva EIB-ova
transakcija u Hrvatskoj kojom se
neposredno financira kompanija
iz privatnog sektora uz podršku
proračunskog jamstva EU-a preko
Europskoga fonda za strateška
ulaganja (EFSI), koji je financijska
komponenta Plana ulaganja za
Europu, poznatijeg pod nazivom
„Junckerov plan“.

REPOZICIONIRANJE RAPCA
Kreditom Europske investicijske
banke sufinancirat će se
dovršavanje Valamar Girandella
Resorta, odnosno izgradnja prvog
Kinderhotela 5* u portfelju
Valamara, čijim se otvorenjem u
travnju ove godine zaokružuje
repozicioniranje destinacije Rabac
u vodeću odmorišnu destinaciju
usmjerenu gostima više platežne
moći. Kredit je tako dopuna
posrednom zajmu od 44 milijuna
eura koji je Valamaru dodijelio
HBOR u ožujku 2017.
Na svečanom je potpisivanju
ugovora s Valamar Rivierom
potpredsjednik EIB-a Dario
Scannapieco izjavio: „Danas smo
predstavili rezultate EIB Grupe u
Hrvatskoj u 2017. godini, koji su
dosegnuli najvišu razinu od 2013.
godine. Isplaćeno je više od 729
milijuna eura, odnosno 28 % više
nego u 2016., što predstavlja naš
značajan doprinos realnoj
ekonomiji. Također smo potpisali
prvu izravnu transakciju s
kompanijom iz privatnog sektora
uz podršku jamstva EFSI-ja da
bismo podržali turizam u

Hrvatskoj. Turizam je jedan on
najvažnijih gospodarskih sektora i
zaslužan je za 20 % hrvatskog
BDP-a te 10 % radnih mjesta u
državi. Ujedno smo potpisali i
sporazum za daljnje
unapređivanje kvalitete EIB-ovih
savjetodavnih centara i osnovali
savjetničko tijelo (tzv. European
advisory hub) koje Hrvatskoj nudi
jedinstven pristup podršci u
pripremi projekata.“

DVOZNAMENKASTI RAST
„Ugovor koji smo danas potpisali
s Europskom investicijskom
bankom potvrda je iznimnog
povjerenja velikih financijera u
Valamar Rivieru, ali i primjer
kvalitetnoga investicijskog
projekta koji je prepoznat na
najvišoj europskoj razini jer

pridonosi razvoju hrvatskoga
gospodarstva u širem smislu.
Valamar kontinuiramo ulaže u
podizanje kvalitete proizvoda i
razvoj destinacija u kojima
posluje, kao i u poboljšavanje
uvjeta rada u turizmu. Valamaru
ta suradnja iznimno puno znači u
smislu širenja horizonata
financijskih izvora koji nam
omogućuju realizaciju velikih
investicijskih projekata. Nadamo
se da ćemo suradnju s EIB-om
nastaviti i na budućim projektima
u okviru strateških ciljeva naše
kompanije, koji uključuju
ostvarivanje dvoznamenkastog
rasta rezultata i vrijednosti
poduzeća na održiv i društveno
odgovoran način”, izjavio je
Marko Čižmek, član Uprave
Valamar Riviere.  a

Nataša Bereš,
Dario
Scannapieco 
i ministar
Zdravko Marić

NOVI PARTNERI

Valamar Riviera sklopila 
ugovor o kreditu s Europskom
investicijskom bankom
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i ove smo godine, već dvanaesti put,
nagrađeni prestižnim certifikatom
Poslodavac partner za izvrsnost pri
upravljanju ljudskim potencijalima,
ostvarivši pritom još bolji rezultat u
odnosu na prethodnu godinu. Posebno
je naglašena briga za zaposlenike i
ravnoteža poslovnog i privatnog
života, a upravo se u inicijativama iz
tog područja najbolje vidi snaga
ljudskih potencijala. Također se na vrlo
kvalitetan način postupa sa sezonskim
zaposlenicima, koji su prepoznati kao
ključni za uspješno poslovanje tvrtke.
Valamar se ističe dostupnošću i
raznolikošću edukacija koje se nude
svim stalnim i sezonskim
zaposlenicima te kvalitetnom
internom komunikacijom, a redovito
se provode ispitivanja stavova
zaposlenika temeljem kojih se nastoji
iz godine u godinu Valamar učiniti još
boljim mjestom za rad.

PRIMJER DOBRE PRAKSE
Mary Ann Dizdar, voditeljica
projekata u Sektoru ljudskih
potencijala, primila je certifikat 
od Aleksandra Zemunića, člana

Uprave tvrtke Selectio. 
„Certifikat Poslodavac partner 
zaista je vrijedno priznanje svim
Valamarovim inicijativama na
području razvoja ljudskih potencijala
i cijelom timu koji na tome predano
radi. Već je dvanaesti put zaredom
prepoznata naša briga za zaposlenike
preko brojnih edukacija i treninga,

motiviranja i nagrađivanja, efikasne
organizacije posla te odličnih uvjeta
rada. Priznanje je ujedno i značajna
motivacija da stavljajući zaposlenike
u fokus našeg poslovanja nastavimo
biti primjerom dobre prakse
hrvatskim kompanijama te jedan od
najpoželjnijih poslodavaca u
turizmu“, izjavila je Mary Ann. a

nove nAgrAde

PoslodAvAc PArtner 
već 12. godinu zAredom

Mary Ann
Dizdar s
kolegicama

tisuću dAnA nA JAdrAnskom moru dobitnik nAgrAde HuoJ-a

Još jedna odlična vijest: dobitnici smo
nagrade Hrvatske udruge za odnose s
javnošću Grand prix za komunikaciju
donacijskog programa „Tisuću dana
na Jadranskom moru“! Ta nam
nagrada predstavlja iznimno vrijedno
priznanje struke.
Kroz ovaj program, koji provodimo u
okviru jednog od svojih devet
programa društveno odgovornog
poslovanja „Veliko srce Valamara“,
osiguravamo ljetovanje za djecu bez
roditeljske skrbi, djecu iz obitelji
slabijeg imovinskog stanja te djecu s
posebnim potrebama i zdravstvenim
poteškoćama. 
Samo u 2017. godini darovali smo više
od 1000 noćenja za više od 300 djece i

voditelja, a u protekle četiri godine
projekta u našim je objektima ljetovalo
više od 1500 djece i voditelja iz svih
krajeva Hrvatske. I hrvatski su građani
prepoznali vrijednost projekta pa smo
tako jedina kompanija u Hrvatskoj koja
je za taj program prošle godine dobila
nagradu „Ponos Hrvatske“.
„Tisuću dana na Jadranskom moru“
služi i kao krovna platforma za
provođenje niza humanitarnih i
edukativnih radionica, aktivnosti i
programa koje promiču važnost
tolerancije i prihvaćanja različitosti,
koje provode same udruge i škole čija
djeca većinom prvi put ljetuju na moru.
„Osnovna je ideja projekta Tisuću dana
na Jadranskom moru bila da kao

  

Nagrada za
komunikaciju

projekta
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GOsTI
ODABRALI

Prema recenzijama 
gostiju s portala
www.camping2be.com, naš je
Lanterna Premium Camping
Resort među najboljima u
Europi pa je stoga nagrađen
priznanjem Camping2be Award
2018. Visoke ocjene gostiju
(8,3 od 10) koji su svoj boravak
u 2017. rezervirali preko tog
portala te sama činjenica da je
naš camping resort odabran u
društvo najboljih među čak
4000 kampova diljem Europe
dokaz su predanog rada svih
nas i kontinuiranog ulaganja u
podizanje kvalitete naših
objekata. Bravo za sve naše
kolege iz Lanterna Premium
Camping Resorta!

       

turistička kompanija iskoristimo
postojeće resurse i svoj osnovni
proizvod za dobrobit društva.
Velika nam je čast i zadovoljstvo
što je ova nagrada stigla ususret
petom izdanju „Tisuću dana na
Jadranskom moru“. S veseljem
najavljujem da uskoro
raspisujemo i novi natječaj te da
ćemo i ove godine osigurati nova
noćenja. Želimo potrebitoj djeci
pružiti iskustvo ljetovanja jer u bi
Hrvatskoj, koja je turistička
zemlja, sva djeca trebala moći
doživjeti more“, istaknula je
Deana Stipanović, voditeljica
korporativnih poslova Valamar
Riviere.

ŠEsTI JE FORUM održan sredinom
veljače u zagrebačkom hotelu
Sheraton, a tema „Investment in
Hotel Industry: Our Own
Responsibility“ okupila je oko 350
najznačajnijih imena hotelske i
razvojne industrije, investicijske
fondove te regionalne stručnjake u
turizmu. Povod je ovogodišnjoj temi
geopolitička i sigurnosna situacija, a
u fokusu konferencije bila su dva
ključna pitanja:
1. Jesmo li zaslužni za rast ili nam se

događa sam od sebe?
2. Jesmo li konkurentni?
Uz navedeno se na forumu
raspravljalo o mogućim rješenjima
izazova vezanih uz nedostatak
kvalificiranih djelatnika, budućim
investicijama u regiji, na koji način
globalne kompanije vide razvoj
privatnog smještaja, hotelskim
ugovorima, tržištu kapitala, novim
proizvodima i sl.

PROBLEMI INVESTITORA
Naša je Ivana Budin Arhanić
sudjelovala na panelu Ključni
pokretači promjena te govorila o
tome kako se veliki investitori
redovno susreću s problemima u
destinacijama poput neriješenih
vlasničkih pitanja i nesigurnosti
fiskalne politike, međutim da se

Valamar Riviera s time naučila nositi.
"Zbog aktualnog okruženja u kojemu
je Hrvatska među najsigurnijim i
najtraženijim turističkim
destinacijama na Mediteranu te
povoljnih izvora financiranja dobro
je vrijeme za ulaganje u turizam.
Imamo priliku stvoriti turizam više
dodane vrijednosti. Tu je priliku
Valamar prepoznao i zato smo među
najvećim ulagačima u hrvatski
turizam", rekla je Ivana.

GLOBALNI STRUČNJACI
Inače se u stručnim krugovima forum
definira kao jedina regionalna
konferencija koju globalni hotelski
profesionalci prate, a kvalitetu
konferencije i programa potvrđuju i
dolasci globalnih hotelskih i
investicijskih stručnjaka (Keith Evans,
dopredsjednik američkog fonda
Starwood Capital, George Tzillas,
državni tajnik Ministarstva turizma
Grčke, Damian Harrington, direktor
istraživanja za regiju EMEA, Colliers
International i brojni drugi). U samo
pet godina održavanja postao je
platforma razmjene znanja i iskustva
suvremenih praksi te nezaobilazno
mjesto susreta vodećih hotelijera i
globalnih stručnjaka. Do sada je AHF
okupio više od 1500 sudionika, 200
panelista te 140 partnera. a

ADRIA HOTEL FORUM

DOBRO JE VRIJEME 
ZA ULAGANJE U TURIZAM

Kao jedan od
partnera

Valamar je
ove godine

sudjelovao na
Adria Hotel

Forumu (AHF),
jednom od

najvećih
hotelsko-

investicijskih
foruma u

Europi
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Početak godine označava i početak
priprema za novu turističku sezonu, a
predstavnici turističke industrije
okupljaju se na specijaliziranim
sajmovima diljem Europe. Pritom je
Njemačka, kao jedno od bitnih
emitivnih tržišta, nezaobilazna.
Hrvatska turistička zajednica već je
godinama prisutna na njemačkim
sajmovima, baš kao i naša kompanija.

reIse + CaMpIng, 
essen, 21.– 25. veljače
Ovogodišnji je sajam zabilježio 
100 000 posjeta (10 % više nego lani),
a prema riječima iz HTZ-a
promidžbeni su materijali doslovno
razgrabljeni pri najvećem posjetu
hrvatskog štanda u posljednjih osam

godina. Naša kolegica Meri Živković
(viši suradnik prodaje kampova)
predstavila je našu ponudu kampinga
na štandu TZ otoka Krka.

FrIezeIT Messe, 
nürnBerg, 28. veljače – 4. ožujka
U organizaciji TZG Poreč na sajmu
Freizeit u Nürnbergu predstavljena je
turistička ponuda Poreča, Tara,
Vabrige i Funtane. Sajam je okupio
više od 800 izlagača, a posjetilo ga je
više od 100 tisuća posjetitelja. Štand
Poreštine bio je dobro posjećen svih
pet dana, a veliko zanimanje među
posjetiteljima bilo je za biciklističku
ponudu, aktivan odmor, najam kuća
za odmor i vila. Tijekom sajma
podijeljeno je više od 6000

promotivnih materijala Poreča, Tara,
Vabrige i Funtane.
Uz kolegu Sinišu Mršića (voditelj tima
u rezervacijskom centru), koji je bio
informator na štandu TZG Poreč, boje
Valamara predstavljao je Zvonimir
Jakobović (suradnik u rezervacijskom
centru). Zvonimir je predstavio
ponudu kampinga i novosti koje
pripremamo za sezonu 2018. godine.

ITB BerlIn, 7. – 11. ožujka
Kruna predstavljanja ponude u
Njemačkoj bila je na najvećem
svjetskom turističkom sajmu ITB u
Berlinu, na kojem je Hrvatska
turistička zajednica premijerno
nastupila s novim dizajnom štanda
kojim će se koristiti do 2022. godine.

ususret novoj sezoni

Predstavljanje turističke
na sajmovima u njemačkoj

Naše kolegice
i kolege na
njemačkim
sajmovima

Berlinski sajam

Sajam ITB u Berlinu, danas najveći svjetski
turistički sajam, prvi je put održan 1966.
godine. Počeo je kao mali događaj u okviru
sajma koji se bavio prekomorskom
trgovinom, a na njemu je sudjelovalo devet
izlagača iz pet država. Dok je tadašnji sajam
posjetilo samo 250 ljudi, danas prostore
berlinskog sajma posjećuje više od 200 000
ljudi. Na njemu sudjeluje više od 10 000
izlagača iz više od 180 država, što dokazuje

da je ITB Berlin postigao globalni uspjeh. O
važnosti ovog sajma i za hrvatski turizam
govori podatak da je uz Hrvatsku turističku
zajednicu ponudu predstavio i 21 suizlagač.
Vrhunska predstavljanja globalnih turističkih
trendova i inovacija čine ovaj događaj jednim
od najvažnijih za cjelokupnu industriju
turizma. Sajam osigurava sveobuhvatni
pregled tržišta, uključujući turističke usluge
diljem svijeta, te reflektira društvene

trendove i tehnološke i ekonomske napretke
važne za turizam. Prva tri dana sajma
namijenjena su isključivo profesionalcima, a
posljednja dva otvorena su i za širu publiku.
Na njemu sudjeluju brojni međunarodni
stručnjaci za turizam, sastaju se kompanije i
organizacije, stručnjaci, kupci i mladi
profesionalci iz svih područja turizma.
Svatko tko želi steći sveobuhvatnu globalnu
sliku o turizmu trebao bi posjetiti ITB Berlin.
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Na sajmu su bili i naši kolege iz prodaje
koji su se susreli s brojnim važnim
partnerima s njemačkog tržišta, a
kolegica Vanja Faraguna iz Rapca (viši
suradnik alotmanske prodaje) imala je
pune ruke posla.
Budući da je Hrvatska danas jedna od
najatraktivnijih turističkih destinacija,
a prema informacijama sa sajma i
jedna od najpoželjnijih destinacija na
njemačkom tržištu, sudjelovanjem na
ovom događaju nastoji se održati
status vrhunske turističke destinacije,
uz praćenje trendova i jačanje
prepoznatljivosti na tržištu. Njemačko
tržište i turisti izrazito su važni za
hrvatski turizam pa se stoga najviše
sredstava predloženih za marketinške
aktivnosti ulaže upravo u to tržište.
Prema iskazanom interesu na svim
sajmovima u Njemačkoj može se
naslutiti da će i u 2018. godini gosti iz
Njemačke ponovno biti
najmnogobrojniji posjetitelji.
„Pozitivne reakcije posjetitelja na
sajmu ITB potvrđuju poziciju Hrvatske
kao hit turističke destinacije. U 2018.
godini očekujemo gotovo tri milijuna
gostiju iz Njemačke, a posebnu pažnju
usmjeravamo još boljem izravnom
zrakoplovnom povezivanju naših
država. Ove nas godine očekuje više
od 20 novih aviolinija iz Njemačke koje
će povezati brojne destinacije u
Hrvatskoj s Njemačkom tijekom svih
dvanaest mjeseci“, istaknuo je
ministar Cappelli. a

krajem veljače u zagrebu je
održan prvi Cocktail Masterclass
Zagreb pod vodstvom jednog od
najpoznatijih svjetskih barmena
Simonea Caporalea. Tijekom
četverosatnog programa polaznici
su stekli znanje o novim tehnikama
i materijalima, sastojcima,
prezentaciji, izbjegavanju
stereotipa, kreativnosti i timskom
radu. Uz mnogobrojnu publiku iz
svijeta barmena na radionici je
sudjelovala i Valamarova
reprezentacija barmena.

JESTE LI ZNALI...
Simone Caporale međunarodno je
priznati barmen prepoznatljivoga

osobnog stila s naglaskom na
detaljima, zaigranom
predstavljanju te kvaliteti usluge.
Tijekom petogodišnje karijere u
londonskom Artesianu, zajedno s
kolegom i mentorom Alexom
Kratenom zaslužan je za
redefiniranje iskustva hotela s pet
zvjezdica primjenjujući senziblitet
21. stoljeća.
Simone i njegov tim osvojili su niz
brojnih nagrada i međunarodnih
priznanja. Krajem 2015. Simone i
Kraten pokreću suradnički kolektiv
s kolegama koji nastoje pomaknuti
granice unutar svoje industrije s
ciljem edukacije te stvaranja šire
zajednice ljubitelja pića. a

učImo od najboljIh!

 Ponude
   

Humanitarna akcija Društva invalida Poreč
kojom se prikupljaju plastični čepovi čijom bi
se prodajom djelomično financirao projekt
„Mobilni tim“ i dalje je aktualna u našim
porečkim objektima. Ovih smo dana tako
imali i prvu ovogodišnju primopredaju jer je
naša simpatična kolegica iz Uprave Suzi
Samac predala punu vreću plastičnih 
čepova Ivici Jelinčiću, volonteru i vozaču
kombija iz Društva invalida Poreč. Naša draga
Suzi radi u Upravnoj zgradi i brine se da naš
poslovni dan započne uz mirisnu kavu. 
Bravo Suzi!
Podsjećamo stoga još jednom da i ove
godine budemo solidarni i nastavimo
prikupljati čepove za Društvo invalida Poreč.

I dalje uz društvo InvalIda Poreč

Naša
reprezentacija
na radionici

Suzi Samac i Ivica Jelinčić na
primopredaji
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godišnjE izvjEšćE Wttc-a
(The World Travel & Tourism
Council) otkriva da je industrija
putovanja u svijetu lani
generirala oko sedam milijuna
novih radnih mjesta, s rekordnim
rastom industrije od 4,6 posto,
koji je čak 50 posto brži od rasta
globalne ekonomije. Analiza je
pokazala da turizam generira

jedno od pet radnih mjesta na
globalnoj razini. Doprinos
turizma globalnom BDP-u lani je
iznosio oko 8,3 bilijuna dolara ili
10,4 posto. Turizam je
zapošljavao 313 milijuna ljudi,
odnosno svakog desetog
zaposlenog, te je činio 6,5 posto
ukupnog izvoza i 4,5 posto
ukupnih investicija. a

vijEsti iz tUrizMa

U tUrizMU na globalnoj
razini sEdaM MilijUna
noviH radniH MjEsta

Turizam 
raste brže 
od globalne
industrije

U EUropi jE
trEnUtačno
U izgradnji
636
HotElskiH
projEkata
Europa trenutačno ima 636
hotelskih projekata sa 103.736
soba u izgradnji, što je 19 posto
više nego godinu prije. Od tih
bi projekata u idućih 12 mjeseci
trebala početi realizacija njih
412 s ukupno 63.815 soba, što
je godišnji rast od 45 posto.
Ostali su u ranoj fazi
planiranja. Najviše je projekata,
njih čak 245 sa 37.108 soba, u
Velikoj Britaniji, a slijede
Njemačka s 210 projekata,
Francuska sa 122 te Rusija s 87
projekata u realizaciji. Kad je
riječ o europskim turističkim
metropolama, brojem
projekata prednjače London,
Pariz, Istanbul, Frankfurt i
München.

Hrvatska kao dio EU projEkta MEditEranska
biciklistička rUta - "MEdcyclEtoUr"
Sedam hrvatskih primorskih županija uključeno je u projekt Europske unije
Mediteranska biciklistička ruta "MedCycleTour", kojoj je ukupna vrijednost 
2,58 milijuna eura, a za Hrvatsku oko 278 tisuća eura. Mediteranska
biciklistička ruta prolazi kroz jedanaest država, od španjolskog Cadiza preko
Francuske i Italije, Hrvatske do Grčke i Cipra, a smatra se jednom od ruta s
najvećim turističkim potencijalom. Cilj projekta je kroz cikloturizam potaknuti
razvoj održivog obalnog i pomorskog prometa na Mediteranu. Naime, studija
Europskog parlamenta iz 2012. godine pokazala je kako godišnji prihod od
cikloturizma u Europskoj uniji iznosi 44 milijarde eura, a za usporedbu prihod
od 'cruise' turizma iznosi 39 milijardi eura. Projekt “MedCycleTour” pokrenut
je u veljači 2017., a traje do veljače 2020.
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Promotivni video sPot Hrvatske
turističke zajednice „Ambasadori
hrvatskog turizma“, koji je
premijerno prikazan u studenome
prošle godine tijekom nastupa na
turističkom sajmu WTM u Londonu
i u kratkom vremenu ostvario
višemilijunsku gledanost na stranim
emitivnim tržištima, nominirala je
inicijativa „Travel Video Awards“ za
nagradu u kategoriji „Best Video by
a Tourism Organization“.

POTVRDA STRUKE
Uz promotivni video HTZ-a
nominirani su još i „Rhythms of
Peru“ (Kuoda Travel), „Sabrosura“
(Visit Columbia) te „North
America“ (Jordan Tourism Board). 

„Ova nominacija za nas predstavlja
profesionalnu satisfakciju, ali i
dokaz naše kreativnosti i
inovativnosti, odnosno potvrdu
struke da u Hrvatskoj turističkoj
zajednici, zajedno s partnerima,
kreiramo vrhunski međunarodno
prepoznatljivi promotivni sadržaj“,
izjavio je direktor Glavnog ureda
HTZ-a Kristijan Staničić te pritom
pozvao sve da svojim glasovima
podrže video u kojem Hrvatsku,
kao atraktivnu turističku
destinaciju, u najboljem svjetlu
predstavljaju Luka Modrić, Mario
Mandžukić, Ivan Rakitić, Mateo
Kovačić, Dean Lovren, Marin Čilić,
Dario Šarić, Maksim Mrvica, Zrinka
Cvitešić i 2Cellos. a

   
  

  

nijemci se
vraćaju u
tursku,
egiPat i
grčku
Njemački turisti ove godine, s
obzirom na dobru
ekonomsku situaciju u zemlji,
neće smanjiti, nego povećati
broj putovanja izvan
Njemačke, a trenutačni su
favoriti prema velikom
porastu bukinga, iznad 50
posto u odnosu na lani,
Turska, Egipat i Grčka.
Pokazuju to analize i
predviđanja za ovu turističku
godinu s njemačkog tržišta
iznesene na svjetskoj
turističkoj burzi ITB. Oko 30
posto Nijemaca koji planiraju
na odmore, to će ove godine
činiti u vlastitoj zemlji.
Očekuje se da će najviše
odlaziti u Španjolsku, Italiju i
Grčku, a ove godine opet
pojačano i u Tursku.

Ljetna seZona Letenja

U tjednu od 26. 3. službeno započinje ljetna sezona letenja iz Zračne
luke Rijeka te već kreću letovi i za ostale europske destinacije (Berlin,
Hannover, Frankfurt i Stockholm). Sudeći prema prvim najavama još
jedne odlične turističke sezone, izravna povezanost s Rijekom i
otokom Krkom uvelike pridonosi posjećenosti naših destinacija. Inače
je aviokompanija Eurowings uvela redovitu zimsku liniju Rijeka – Köln
preko koje povezuje Rijeku s brojnim destinacijama diljem svijeta
tijekom cijele godine. To je prvi put u povijesti da je Rijeka izravnom
aviolinijom povezana s jednim značajnim europskim velegradom i
tijekom zime!

Promotivni sPot HtZ-a
nominiran Za Prestižnu
svjetsku nagradu
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kao jedaN od Najvećih ulagača
u hrvatski turizam, Valamar u
2018. planira nova intenzivna
ulaganja vrijedna 705 milijuna
kuna. Ovogodišnje investicije dio
su naše strategije ulaganja od dvije
milijarde kuna do 2020. godine.
Investicijskim ciklusom u 2018.
nastavljamo s modernizacijom
postojećih i izgradnjom novih
kapaciteta slijedeći tako 
strategiju repozicioniranja prema

GodiNa 2018. u Našim destiNacijama

Nastavljamo repoz i  
vrhuNskom turisti č  
Nastavak intenzivnih ulaganja u 2018. godini dio je
Valamarove strategije ulaganja od dvije milijarde
kuna u portfelj do 2020. godine

T E M A  B R O J A
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turizmu visoke kvalitete.
Nakon prošlogodišnje najveće
investicije u hrvatskom turizmu
(otvorenje dvaju ljetovališta u
Rapcu), ove je godine u planu
dovršetak Valamar Girandella
Resorta u Rapcu otvaranjem prvog
Kinderhotela u okviru našeg
turističkog portfelja, Valamar
Girandella Maro Suites. Osim
ključne investicije u Rapcu,
intenzivna ulaganja u tijeku su i u

ostalim destinacijama, a
nastavljamo i s ulaganjima u
koncept premium kampiranja.
Imperial Rab ove godine slijedi
jedan od najvećih investicijskih
ciklusa kompanije u
unapređivanje kvalitete sadržaja i
usluga te konkurentnost cijele
destinacije. Najveće je ulaganje u
rekonstrukciju i repozicioniranje
Grand Hotela Imperial na Rabu
prema konceptu „samo za

odrasle“ („adults only“).
Ovogodišnji investicijski ciklus od
705 milijuna kuna dio je strategije
daljnjega dvoznamenkastog rasta
poslovanja i uključuje svih pet
destinacija u kojima poslujemo.
Uspjeh i rast Valamar Riviere
temelji se na ulaganjima u
proizvode, djelatnike i turističke
destinacije, pri čemu uvijek vodimo
brigu o održivom i društveno
odgovornom razvoju. b

 z icioNiraNje prema
 i čkom proizvodu

Grand Hotel
Imperial,
Ježevac
Premium
Camping
Resort, hotel
Valamar
Argosy

T E M A  B R O J A
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KRK
Kontinuirano ulažemo u podizanje
kvalitete objekata i usluga i u širenje
kapaciteta na otoku Krku. Ove su
godine u planu sljedeće investicije:
b Zablaće Camping Resort

Podižemo kategoriju kampa s 3
na 4 zvjezdice ulaganjem u novih
35 visokokvalitetnih mobilnih
kućica, izgradnju novoga
sanitarnog čvora i ostalih
sadržaja, hortikulturalno
obogaćivanje kampa, uređivanje
i unapređivanje infrastrukture
na kamperskim parcelama te
postavljanje štedne LED rasvjete.

b Ježevac Premium Camping
Resort
Ovdje je u planu nova zona
bazena sa sunčalištem te 
dječji tobogani, nova dječja
igrališta, nova 31 mobilna 
kućica te zamjena dosadašnjih 
18 mobilnih kućica novim
premium kućicama. U kampu
od ove godine gosti mogu

pronaći i punionicu za
električna vozila te još višu
razinu kvalitete usluge u skladu
s premium standardom kampa.

b Škrila Sunny Camping
Kamp će goste dočekati
uređenom trgovačkom zonom,
još ljepšim okolišem, novim
mobilnim kućicama superior
razine i štednom LED rasvjetom
u kampu.

b Buculuka Camping Resort
U ovom kampu ove godine
ugrađujemo solarne panele te
uređujemo zonu ulaza u kamp.
Krk Premium Camping Resort
Nakon četverogodišnjeg ciklusa
ulaganja dobili smo prvi kamp s
pet zvjezdica u Hrvatskoj. Goste
Krk Premium Camping Resorta
ove godine očekuje punionica za
električna vozila, dodatno
hortikulturalno uređenje te
uređenje središnjega sanitarnog
čvora, kao i unaprijeđena
kvaliteta i usluga na plaži.

DUBROVNIK
U fokusu destinacije Dubrovnik bit
će investicija u repozicioniranje
hotelskog smještaja te razvoj novih
sadržaja i usluga da bi se zadovoljile
potrebe za proizvodom visoke
kategorije. Tako će dubrovački hotel
Valamar Argosy 4* u sezonu 2018. ući
s višom kvalitetom usluge te novim i
poboljšanim sadržajima, od kojih
posebno izdvajamo novi vanjski
bazen s terasama i hortikulturnim
uređenjem, novi snack-bar na
bazenu, potpuno preuređene sve
smještajne jedinice (308 soba),
recepcija, predvorje i restoran te
redizajn zajedničkih prostora.

RABAC
Krajem travnja u destinaciji Rabac
otvaramo Valamar Girandella Maro
Suites 5*, prvi Kinderhotel u svom
portfelju. Smještaj, usluge i sadržaji u
Valamar Girandella Maro Suites u
potpunosti su prilagođeni obiteljima s
djecom različitih dobnih skupina: od

Grand Hotel
Imperial,

Zablaće
Camping

Resort

T E M A  B R O J A

GODINA 2018. U NAŠIM DESTINACIJAMA
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prostranih obiteljskih soba
opremljenih dječjim potrepštinama,
preko unutarnjih i vanjskih bazena s
vodenim efektima i toboganima do
obilja zabave u Maro klubovima i zoni
za tinejdžere „Teen Hangout“.
Obiteljima su posebno namijenjeni i
dječji bife u restoranu te play lounge s
unutarnjim igralištem, bezalkoholnim
pićima i poslijepodnevnim
snackovima poput salata, juha i
kolača. U Hrvatskoj će ovo biti treći
hotel ove vrste, dok ih je u Europi
ukupno 50. Otvaranje tog hotela
zaokružit će investiciju u Rapcu jer je
Valamar u proteklom razdoblju
ukupno investirao oko 600 milijuna
kuna i time će repozicionirati Rabac u
vodeću odmorišnu destinaciju visoke
kategorije.
Valamar Girandella Maro Suites
donijet će otvaranje 150 novih radnih
mjesta u destinaciji Rabac, a najviše su
tražena zanimanja poput kuhara,
konobara, sobarica, barmena, radnika
na bazenu i sl.

RAB
Ove će godine hotel Valamar
Imperial 4* na Rabu također
zablistati kao novi luksuzni
hotel samo za odrasle sa 136
smještajnih jedinica. 
Goste će dočekati moderno
uređene dvokrevetne sobe,
premium restoran i mnogi
drugi poboljšani sadržaji, a
otvaranje je u planu za početak
svibnja.
Ulaganja u kampove na Rabu
obilježit će otvaranje Lopar
Garden Villagea s novim
kamping kućicama u San
Marino Camping Resortu 4*
te čitav niz novina u Padova
Camping Resortu 3*, od
otvaranja Marine Premium
Villagea do uvođenja
inovativnih smještajnih
koncepata u kampiranju 
poput prostranih „camping
suiteova“ i „romantic camping
chaletova“ za parove.

POREČ 
b Lanterna Premium Camping Resort

Ovdje se ulaže u daljnje
unapređivanje smještaja i podizanje
ukupne kvalitete kamping
ljetovališta uz uređenje plaže te
rekonstrukciju glavne prometnice s
pješačkim i biciklističkim stazama.
Ove nas sezone tako očekuju
potpuno novi Maro Premium
Village namijenjen obiteljima s
djecom u kojem se nalazi 86
mobilnih kućica, 9 glamping šatora
i prateći sadržaji (dva bazena i
dječja igrališta), zatim novi
camping homeovi i camping
suiteovi u Marbello Premium
Villageu, novih 14 glamping šatora i
uređenje plaže u Glamping Villageu,
potom velika zona za sport,
rekreaciju i zabavu V Sport Park s
minigolfom „Terra Magica
adventure“ i brojnim drugim
sadržajima, kao i rekonstrukcija
glavne prometnice s pješačkim i
biciklističkim stazama.

b Istra Sunny Camping
U 2018. godini u planu je realizacija
prve od ukupno tri faze
preuređenja, a koje obuhvaća
rekonstrukciju komunalne
infrastrukture (struja, voda,
odvodnja, optika, izgradnja nove
glavne prometnice i bežična
mreža), uređenje dijela plaža i
južnog dijela smještajne zone
kamping parcela (rekonstrukcija
postojećih 117 parcela) te potpuno
novi sanitarni čvor. Na jesen je u
planu početak druge faze radova
koja će uključivati ulaganja u
podizanje kvalitete smještajnih
kapaciteta i dodatnih sadržaja. a

Valamar
Girandella
Maro Suites

T E M A  B R O J A
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valamaru se niz godina posvećuje
pažnja racionalnom korištenju
energije, a strategije, planovi i
izvedba aktivnosti usmjerene
energetskoj učinkovitosti i
održivom poslovanju u nadležnosti
su Tehničkog sektora i kolege
Flavija Gregorovića, koji se našoj
tvrtki pridružio 2009. godine
nakon desetogodišnjeg iskustva u
brodogradnji i procesnoj industriji.

Možete li nam se predstaviti i reći
nam više o svojoj karijeri, timu i
aktualnim zaduženjima u
Valamaru?
Prije dolaska u Valamar poslovno
sam iskustvo stekao u nekoliko
domaćih i međunarodnih tvrtki. U
špici sezone tim Tehničkog sektora
broji gotovo 300 zaposlenika koji se
brinu za zaštitu okoliša, tehničko
održavanje te održavanje okoliša u
destinacijama Poreč, Rabac i Krk.
Među članovima tima ima desetak
inženjera različitih struka koji se
brinu o stanju građevina,
infrastrukture, opreme i okoliša u
našim objektima. Treba posebno

istaknuti da većinu tima čine
djelatnici koji se u objektima brinu
o stanju i funkcionalnosti zgrada,
opreme i instalacija te njihovu
hortikulturalnom uređenju.

Što biste izdvojili kao ključne
projekte i postignuća u 2017.
godini?
U tvrtki se niz godina posvećuje
pažnja racionalnoj upotrebi
energije te smo stoga tijekom 2017.
razradili Strategiju uštede
energenata za iduće razdoblje
kojom se predlažu investicije s
ciljem smanjivanja potrošnje
električne energije, vode, plina i
loživog ulja. Kao osnova za
predlaganje investicija izrađena je
detaljna analiza potrošnje
energenata za sve objekte, kao i
procjena rizika promjene cijene
energije u razdoblju određenom
strategijom.
Pri izradi strategije rukovodili smo
se preporukama iz energetsko-
klimatskog paketa zakona Europske
unije iz 2008. godine (poznatim i
pod nazivom „20-20-20“) prema

kojima se i Hrvatska obvezala
uskladiti s direktivama i provoditi
mjere akcijskog plana energetske
učinkovitosti. Tri su glavna cilja
energetske politike EU-a
konkurentnost, održivost i
sigurnost opskrbe, a rezultati
kojima se do 2020. godine teži jesu
20 % manje emisija stakleničkih
plinova u usporedbi s 1990.
godinom, 20 % udjela obnovljivih
izvora energije u ukupnoj
energetskoj potrošnji te 
20 % manje potrošnje. Osim
europskim normama, rukovodili
smo se i Nacionalnim akcijskim
planom energetske učinkovitosti
(NAPEnU) koji predstavlja
sveobuhvatni provedbeni
dokument politike energetske
učinkovitosti za određeno
trogodišnje razdoblje.

Koji su vam projekti trenutačno 
u fokusu i što je sve u planu 
ove godine?
Intenzivno digitaliziramo procese
rada u području tehničkih servisa,
uz poseban fokus na praćenje
troškova poslovanja. Strateški je 
dio tog procesa uspostavljanje
automatskog praćenja potrošnje
energije u svim objektima 
Valamar Riviere, odnosno Energy
management information system
(EMIS). Osim što implementacija b

Postupni prelazak na
energiju iz obnovljivih izvora
dugoročni je cilj Valamara

U
Promicanje održivog razvoja i očuvanje okoliša od strateške važnosti kako bismo osigurali
dugoročno opstojanje turizma kao biznisa

Flavio GreGorović, direktor Tehničkog sektora

U planu je intenzivno ulaganje u vlastitu 
proizvodnju električne energije iz
fotonaponskih elektrana
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b tog sustava podrazumijeva razvoj
visokosofisticiranog softversko-
hardverskog rješenja za inteligentno
upravljanje sustavima energije,
omogućuje i automatizirano
prikupljanje i analizu podataka
potrošnje svih energenta. Koncept
EMIS softvera usklađen je s
međunarodnom praksom dobroga
gospodarenja energijom (ISO 50001)
i prilagođen primjeni daljinskih
očitavanja mjerača i senzora. Takav
će nam sustav omogućiti analizu i
usporedbe potrošnje energije u svim
objektima, otkrivanje anomalija u
potrošnji, omogućit će nam
preciznije prognoziranje troškova
tijekom godine te planiranje
troškova energije za sljedeću
godinu. Uvođenje sustava provodit
će se kroz tri faze, odnosno tijekom
tri godine. Pri odabiru dobavljača
rukovodili smo se iskustvom i
referencijama kandidata. Na
Natječaju smo odabrali ponudu
tvrtke Rudan d.o.o. koji zastupa
proizvod španjolske tvrtke Dexma
specijalizirane za izradu softvera za
mjerenje i analizu potrošnje
energenata. U planu je najkasnije do
kraja svibnja ove godine završiti
radove prve faze implementacije.

Valamar strateški pristupa tematici
energetske učinkovitosti. Možete li
nam reći na čemu se posebno radi?
Valamar je ostvario vrijednu
suradnju s Odvodnjom Poreč u
području očuvanja vodnih resursa,
odnosno korištenja reciklirane vode
za navodnjavanje. Možete li nam reći
nešto više o tome?
Prema ranije spomenutoj strategiji
uštede energije predviđena su
daljnja ulaganja u termosolarne
kolektore, fotonaponske elektrane,
ugradnju visokoučinkovite LED
rasvjete u interijer i eksterijere,
korištenje dizalice topline za grijanje
sanitarne i bazenske vode, nabavu
energetski visokoučinkovite
kuhinjske i druge opreme, ali i plan
za korištenje sivih voda,

desalinizaciju bočate ili morske vode
i korištenje bušotina, čime bi se
smanjila potrošnja vode iz
vodovoda. Također je u tijeku
postupni prelazak na električna
vozila u internom prijevozu gostiju i
dobara te se na taj način nastoji
reducirati upotreba dizela ili drugih
pogonskih goriva za automobile,
čime se osim na financijski aspekt
utječe i na ekološki, odnosno na
smanjivanje emisije stakleničkih
plinova. U 2017. godini u sklopu
Valamarovih objekata instalirano je
ukupno 11 punionica za
elektroautomobile, a ove godine u
planu je instalirati nove četiri. U
ovom kontekstu važno je istaknuti
suradnju koja je uspostavljena s
tvrtkom Odvodnja iz Poreča na
iskorištavanju pročišćene otpadne
vode iz sustava komunalnih
pročistača koji su trenutačno u
izgradnji u sklopu projekta Poreč.
Pročišćena voda koristit će se kao
tehnološka voda u sanitarnim
čvorovima u kampovima te za
potrebe navodnjavanja zelenih
površina, pri čemu se očekuje
godišnje smanjenje potrošnje vode iz
sustava javne vodoopskrbe veće od
60 000 m³, odnosno ušteda veća od
milijun kuna.

Kojim se obnovljivim izvorima
energije Valamar već danas koristi, a
koje razmatra za budućnost?
Postupni prelazak na pretežno
korištenje energije iz obnovljivih
izvora dugoročan je cilj tvrtke. Već
se dugi niz godina kontinuirano
ulaže u obnovljive izvore energije,
posebno instaliranjem
termosolarnih kolektora za
pripremu tople vode. Zaključno s
2017. u objektima Valamar Rivijere
bilo je instalirano 2100
termosolarnih panela, što odgovara
površini većoj od pet rukometnih
igrališta. Oni godišnje proizvedu
2,3 GWh energije, što je ekvivalent
količine energije koju godišnje
potroši hotel veličine Valamar

Sanfiora. Paralelno s time
pokrenuta su ulaganja u
fotonaponska postrojenja za
proizvodnju električne energije.
Prva takva instalirana je 2013.
godine na hotelu Atrium u Baški, a
koja godišnje proizvede oko 37 000
kWh. Krajem 2017. instalirana je
fotonaponska elektrana na
Upravnoj zgradi u Poreču koja bi
trebala zadovoljiti više od 10 %
ukupne godišnje potrošnje energije
zgrade. U planu je intenzivno
ulaganje u vlastitu proizvodnju
električne energije iz
fotonaponskih elektrana, a
procjena te investicije iznosi više 
od 11 milijuna kuna, čime bi se
ostvarila godišnja ušteda od više 
od 1,5 milijuna kuna. Osim toga
važno je napomenuti da se 100 %
električne energije osigurava iz
obnovljivih izvora jer Valamar
Riviera nabavlja električnu 
energiju certificiranih 
HEP-ovih hidroelektrana u 
okviru projekta ZelEn.

Održivo gospodarenje otpadom
trenutačno je izrazito važna tema u
Hrvatskoj – što sve u tom pogledu
čini Valamar?
Gospodarenje otpadom svakako je
u fokusu naših aktivnosti, osobito

I N T E R V J U  B R O J A

Flavio GreGorović, direktor Tehničkog sektora

Zaključno s 2017. u objektima Valamara bilo je instalirano 
2100 termosolarnih panela, što odgovara površini većoj 
od pet rukometnih igrališta
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za objekte koji posluju u Istarskoj i
Primorsko-goranskoj županiji u
kojima ove godine s radom kreću
regionalni centri za gospodarenje
otpadom. Posljedica uspostave
novog sustava gospodarenja
otpadom u navedenim županijama
bit će značajno povećanje troškova
zbrinjavanja otpada. Valamar je već
u nekim destinacijama organizirao
sustav selektivnog prikupljanja
otpada, pri čemu smo korak ispred
lokalne zajednice, a u narednom
razdoblju planiramo staviti dodatan
naglasak na racionalizaciju
troškova u gospodarenju otpadom
u svim našim destinacijama. Cilj
nam je smanjiti količine
komunalnog otpada već u nastanku
procesima nabave i stvaranjem
dodatnih uvjeta za selektivno
prikupljanje otpada i edukacijom
radnika, čime bismo povećali
količine prikupljenoga oporabljivog
otpada. Razmatramo dostupne
tehnološke mogućnosti
zbrinjavanja otpada. Trenutačno
ispitujemo mogućnosti ulaganja u
sustav za selektiranje korisnih
komponenti otpada koji nastaju u
našim objektima, s fokusom na
destinaciji Poreč, te ulaganje u
postrojenja za kompostiranje
biorazgradivog otpada koji nastaje u

našim kuhinjama i restoranima. 
U postupku smo pokretanja
postrojenja kojemu je cilj
proizvodnja toplinske energije iz
vlastite biomase, planiramo
iskoristiti zeleni otpad koji 
nastaje čišćenjem i održavanjem
šumskih nasada unutar naših
objekata te zagrijavati staklenik za
zimsko čuvanje ukrasnog bilja u
destinaciji Poreč.

Koliko je održivi razvoj važan u
današnje vrijeme, osobito u turizmu?

Prema najrasprostranjenijoj
definiciji održivi razvoj je razvoj koji
zadovoljava potrebe sadašnjice, ne
dovodeći u pitanje sposobnost
budućih generacija da zadovolje
vlastite potrebe. Dnevno svjedočimo
izvješćima o promjeni klime i
globalnom zatopljenju. Danas taj
problem prepoznju znanost,
politički lideri i druge interesne
skupine. Europska unija je
trenutačno svjetski lider u naporima
koje ulaže da bi se postigao društveni
konsenzus oko potrebe zaštite
okoliša, biološke raznolikosti, ali i
smanjivanja zagađenja okoliša iz
industrije i ostalih grana društvenog
djelovanja. Velika poduzeća u
Europskoj uniji, a slijedom toga i u
Hrvatskoj, primorana su s jedne
strane zbog zakonodavstva, a s 
druge strane zbog konkurentne
pozicije na tržištu težiti stalnom
smanjenju potrošnje energenata, a
na taj način i smanjenju troškova
poslovanja. Zakonodavstvo
kontinuirano ograničava emisije u
zrak, vodu i tlo te se shodno tome i
velika poduzeća moraju pridržavati
graničnih vrijednosti, a svakim su
danom zahtjevi postavljeni pred
velika poduzeća sve stroži. Naravno
da turizam ovdje nije izuzetak, 
jasno je da je promicanje održivog
razvoja i očuvanje okoliša od
strateške važnosti kako bismo
osigurali dugoročno opstojanje
turizma kao biznisa.

Kako izgleda vaš idealan odmor?
Budući da tijekom radnog dana
provodim puno vremena sjedeći u
uredu ili automobilu, rijetke
trenutke slobodnog vremena
pokušavam što više ispuniti fizičkom
aktivnošću. U posljednjih nekoliko
godina ponovno sam otkrio bicikl
tako da pokušavam što više
slobodnih trenutka provesti u vožnji
prirodom. Velika su mi ljubav
putovanja pa s obitelji pokušavam
nekoliko puta tijekom godine obići
nekoliko različitih destinacija. a

I N T E R V J U  B R O J A

100 % električne energije osigurava se iz obnovljivih izvora jer Valamar
Riviera nabavlja električnu energiju certificiranih HEP-ovih

hidroelektrana u okviru projekta ZelEn

Fotonaponska
elektrana
instalirana je
na Upravnoj
zgradi
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APOŠLJAVANJE NOVIH RADNIKA za
predstojeću sezonu u punom je
jeku. Natječaj „Dobar posao u
Valamaru“ otvoren je još u
prosincu 2017. i još uvijek traje.
Zbog činjenice da  smo najveći i
najpoželjniji poslodavac u
hrvatskom turizmu prijave stižu u
velikom broju, a među njima i
prijave sezonaca koji nam se svake
godine vraćaju. Posebno smo
sretni što našim novim kolegama
možemo jamčiti jedan dobar
razlog više za rad u Valamaru:
povećanje minimalnog neto
primanja. Tako od 1. travnja 2018.
svim djelatnicima koji odrade puni
mjesečni fond sati tijekom cijeloga
kalendarskog mjeseca jamčimo
neto primanja od minimalno
5.000 do 7.500 kuna mjesečno.

ZAŠTO JE DOBRO RADITI 
U VALAMARU?
Sezonski posao prvi je korak
prema stalnom cjelogodišnjem
poslu i razvoju karijere u najvećoj
turističkoj kompaniji u državi,
kompaniji s najboljim uvjetima u
Hrvatskoj za rad u turizmu koja
pruža priliku za razvoj karijere u
najatraktivnijem gospodarskom
sektoru. U komunikaciji s našim
budućim sezoncima isticali smo
razloge zbog kojih je dobro raditi
u Valamaru te što im sve nudimo:
b 5 do 7 i pol tisuća kuna

minimalnih neto primanja.

b Povećanje osnovice plaća za
ukupno 4 posto te koeficijenata
ključnih zanimanja u turizmu
(kuhari, konobari i spremačice)
za dodatnih 7,5 posto.

b 1200 ugovora za stalnog sezonca
u ovoj godini u okviru programa
Valamar +3.

b Mogućnost zapošljavanja po
uvjetima stalni sezonac u
programu cjelogodišnjeg
zaposlenja Valamar +3 ili na
neodređeno: program Valamar
+3 daje jamstvo zapošljavanja
devet mjeseci svake od
narednih triju godina, što jamči
i stabilna primanja tijekom
cijele godine, status zaposlenog
radnika te produženo
mirovinsko i zdravstveno
osiguranje.

b 400 novih ugovora za stalni
radni odnos.

b Tri obroka dnevno na teret
poslodavca.

b 6600 zaposlenih.
b 30 hotela i 15 kampova.
b 60 milijuna kuna uloženih u

protekle dvije godine u
izgradnju Kuće Valamar, hotela
za nedomicilne sezonce (dvije u
Poreču te po jedna u Rapcu i
Krku).

b 21 program nagrađivanja te niz
mogućnosti napredovanja i
razvoja karijere u svim
segmentima turističkog
poslovanja uz napredovanje
(mogućnost upisa Valamar
Akademije).

b Više od 20 sati edukacija i
treninga po zaposleniku.

DOBAR POSAO   

Z

Ove ćemo godine zaposliti 
6600 djelatnika i otvoriti čak 

600 novih radnih mjesta, a kako
bismo u tome i uspjeli, počeli smo na

vrijeme komunicirati s našim 
budućim kolegama

ZAPOŠLJAVANJE SEZONACA
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   U VALAMARU
Da bismo komunikacijom obuhvatili što veći broj ljudi zainteresiranih za rad u turizmu, obratili smo im se velikim
dijelom preko internetskih kanala. O prednostima rada u Valamaru govorili su naši zaposlenici iz vlastitog iskustva. 
U ovom broju ViV-a izdvajamo zanimljivosti u prvom kvartalu tekuće godine

K A R I J E R A  U  V A L A M A R U

Web portal „Dobar posao u Valamaru”
zabilježio je više od 60 000 otvaranja 
od siječnja do ožujka ove godine

1. WEB STRANICA „PONOSNI 
NA DOBAR POSAO U VALAMARU“

Na našoj korporativnoj stranici
ističemo ključne prednosti
sezonskog rada u Valamaru, a svi
zainteresirani mogu se izravno
prijaviti online prijavnicom:
www.dobarposaouvalamaru.com

2. ISKUSTVA ZAPOSLENIKA

U ključnim smo medijima preko
iskustava i priča naših zaposlenika
pokušali svim novim članovima
naše obitelji približiti što znači
raditi u Valamaru, najvećem i
najpoželjnijem poslodavcu u
turizmu Hrvatske.

PONOSNI NA DOBAR POSAO U VALAMARU

3. FACEBOOK STRANICA
„PONOSNI NA DOBAR POSAO U
VALAMARU“ + LINKEDIN

Sa svim kandidatima, njihovim
roditeljima i prijateljima
komuniciramo izravno preko
društvenih mreža. Naši zaposlenici
dijele iskustva o radu u Valamaru,
odgovaramo na sva pitanja i
prenosimo ključne poruke o
zapošljavanju u svim našim
destinacijama. b

Valamarova
Facebook
stranica
okuplja 
ukupno 11 956
pratitelja, 
a prosječnu
objavu vidi 
više od 
74 000 ljudi
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ZAPOŠLJAVANJE SEZONACA

Naš prvi video
pogledan 
je više od 
153 000 puta

Newsletter
dostavljen 
na više od

1300 adresa
e-pošte

4. NEWSLETTERI ZA ZAPOSLENIKE

Važno nam je da svi zaposlenici
budu dijelom procesa
zapošljavanja. Newsletterima smo
naše kolege informirali o tijeku
zapošljavanja i provedenim
aktivnostima, a predstavili smo i
promotivne filmove.

5. VIV SPECIJAL

U ožujku smo za naše stalne
sezonce i one koji će to tek postati
pripremili posebno izdanje ViV-a u
kojemu smo na 16 stranica
predstavili našu kompaniju i pružili
najmanje 10 dobrih razloga zbog
kojih je dobro raditi u Valamaru.

6. ZAPOSLENICI U FOKUSU

U suradnji s redateljem i
producentom Robertom Knjazom
odlučili smo priče naših
zaposlenika o radu u Valamaru
pretočiti u filmiće i podijeliti
njihova iskustva sa širom
javnošću. a

22
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zajedNo stVaraMo budućNost koMpaNije
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zNaMo da Najbolje ideje kako
unaprijediti poslovanje dolaze od
naših zaposlenika koji su najbliže
gostima. S tom je mišlju pokrenut i
program nagrađivanja „Program 12“
(„Moja ideja za Valamar“), a
predstavlja priliku da svatko od naših
kolega sudjeluje u stvaranju
budućnosti kompanije. Stoga kolege
iz sektora ljudskih potencijala
pozivaju još jednom da se jave svi koji
imaju ideje za unapređivanje
poslovanja, a s obzirom na to da je
riječ o programu nagrađivanja posve
je jasno da će se idejna rješenja čija će
implementacija unaprijediti postojeću
ili uvesti novu poslovnu praksu
adekvatno i nagraditi.

KAKO PRIJAVITI IDEJU?
U prostorima u kojima se kreće
najviše naših zaposlenika (personalni
restoran, gospodarski ulaz, recepcija
upravne zgrade, garderobe, skladišta
i sanitarije za radnike) postavljeni su
plakati, kutije za prikupljanje ideja i
prazni obrasci. Direktori PC-a
mjesečno prikupljaju ispunjene
obrasce, a kolege iz sektora ljudskih
potencijala elektronički ih obrađuju.
Svakoga mjeseca radna skupina (koju
čine direktor sektora hrane i pića
Dario Kinkela, voditeljica smještaja
Diana Lukić Grandov, specijalistica
razvoja i edukacije Loreta Žmak,
voditeljica projekata Mary Ann
Dizdar, direktorica sektora kvalitete
Tea Pestotnik Prebeg, voditeljica
odjela destinacijskog menadžmenta
Vlatka Ilečić, direktorica razvoja
proizvoda Lea Sošić i direktor

tehničkog sektora Flavio Gergorović)
vrednuje ideje, pritom se vodeći
sljedećim kriterijima:
b povećavanje zadovoljstva gostiju
b unapređivanje procesa rada
b povećavanje zadovoljstva radnika
b smanjivanje troškova i

povećavanje prihoda
b poboljšavanje kvalitete usluge i

proizvoda
b unapređivanje upravljanja

okolišem i energijom
b briga o lokalnoj zajednici.

OK, IDEJE SU ODABRANE I ŠTO SADA?
Odabrane se ideje uz obrazloženje
šalju na razmatranje Upravi te potom
sektor ljudskih potencijala dalje prati
implementaciju odabranih ideja. Da,
kažemo ideje u množini jer se ne

nagrađuje samo jedna. Sudeći po
dosad pristiglim prijedlozima, naši su
zaposlenici uistinu neiscrpan izvor
dobrih projekata te jedva čekamo da
vas u jednom od sljedećih brojeva i
upoznamo s idejama koje smo proveli
u djelo. I njihovim autorima,
naravno.

A SRETNI DOBITNIK ZA 
NAJBOLJU IDEJU 2017. JEST...
Darijo Burđelez (voditelj barova u
hotelu Valamar Lacroma Dubrovnik)
i njegova ideja Šibice „Valamar", za
koju smo sigurni da će uspješno
riješiti problem s mogućim
nedostatkom upaljača u objektima i
time povećati zadovoljstvo gostiju
našom uslugom te istodobno
promovirati i Valamarov brend. a

NagrađeNi kolege

Svatko od 
nas može
sudjelovati u
stvaranju
budućnosti
kompanije

Jan Blažević,
pomoćni recepcionar, PC Bunculuka
Postavljanje automata sa žetonima za pranje
rublja pored praonice.

Davor Matošević,
recepcionar, PC Valamar Club Tamaris
Animacijski program koji se treba prilagoditi i
izraditi u QR code formatu za pametne
telefone i tablete.

Andreja Rožić,
interni dizajner, Divizija za razvoj,
održavanje imovine i tehničke servise
Razglednice u sobama sa slikama 
naših objekata.

Kristina Parčić,
voditeljica recepcije, PC Bunculuka
Pri ranijem odlasku gostima 
jasno u svakoj potvrdi rezervacije 

napisati uvjete kojima bismo spriječili
neugodnosti, a gosti se zadovoljni 
opet vratili.

Melisa Okić,
konobar-barmen, PC Miramar
Uvođenje shootera u ponudi „The Beat 12“
kao koncept u „The Beat Beach club“ ili 
bilo koji drugi objekt sa sličnom 
vizijom poslovanja.

Moja ideja za ValaMar

20-23 HR kampanja i moja ideja_Layout 1  29.03.2018.  16:47  Page 23



K A R I J E R A  U  V A L A M A R U

24

A ROBERTA KNJAZA svi znaju.
Autora i redatelja nezaboravnih
TV formata, kreativca i općenito
pozitivca. Za nas koji smo s
nestrpljenjem čekali svaku
epizodu „Svlačionice“,
prepričavali fore iz
„Mjenjačnice“, otkrivali zabavnu
stranu svijeta s „Koleđicom po
svijetu“, čak nakratko i pratili taj

nogomet zbog nogometnoga
putopisa „U paklu Portugala“,
Robert Knjaz sinonim je za dobar
i pametan domaći humor. S
velikim H. A uz to još i naučiš
puno. Stoga se nekako logičnim
činilo da nam upravo on i njegova
ekipa budu partneri u izradi
naših filmova u kampanji
zapošljavanja sezonaca. I nismo
nimalo pogriješili. Iako se
snimalo u nemogućim
vremenskim (ne)prilikama i buri
„na kojoj moraš stajati pod 45
stupnjeva da te ne odnese“, kako
kaže Knjaz, rezultat je očekivano
odličan. U pauzama između
snimanja i ostalih brojnih
obaveza popričali smo malo s
glavnim krivcem za to.

Je li teško spojiti humor i ozbiljna
pitanja poput zapošljavanja u
turizmu, kao što je slučaj u
Valamarovim promotivnim
filmovima? Kako to spojiti da ima
smisla, da je zanimljivo i privlačno
ljudima svih generacija koji se
pozivaju da se prijave za posao u
Valamaru?

Pa nije lako, ali kad netko nudi
posao u Hrvatskoj to je odmah
tračak optimizma i to nam svima
vraća osmjeh na lice. Iako je tema
zapošljavanja ozbiljna jer radi se o
ljudskim sudbinama i
egzisteniciji, ipak je svima draže
vidjeti film s dozom ljudskosti,
nego hladni oglas. Zato smo dobili
zadatak da kroz mini portrete
Valamarovih zaposlenika
prikažemo kakvi su ljudi koji rade
u Valamaru. Bitno je da budući
zaposlenici znaju kakvi ih uvjeti
očekuju, ali i da će raditi okruženi
kolegama koji su stručni, marljivi i
simpatični (i spremni uskočiti u
pomoć)!

Kako nastaje ideja? Ok, postoji
brief, tema, problematika i... Što
onda? Kako kreativca uklopiti u
korporativno? Koliko slobode
imate?
Kada su u pitanju takvi
korporativni filmovi, unaprijed 
se definira motivacija i konačni
cilj, a mi osmislimo formu te
dobijemo slobodu kod realizacije
na snimanju. 

ROBERT KNJAZ:
Ugodno sam iznenađen
Valamarovim zaposlenicima

Z
Ljudi s kojima smo radili bili su iznimno dragi i iskreni. Nisu čitali tekst koji im netko drugi
priprema, govorili su iz glave, iz srca

INTERVJU
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NAŠ FILM U BROJKAMA

b 15-ak ljudi uključeno u proces snimanja i montaže
b 3 kamere i 1 dron korišteni za snimanje
b Najuži tim: 2 snimatelja, 1 tonac, 1 organizator, 1 kombi s vozačem, 1 montažer,

1 grafičar i puno dobre volje...
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No pravo „kuhanje“ počinje u
montaži, tu se kao i u kuhinji
može i presoliti, ali i napraviti
neslano. Slijedi usklađivanje s
naručiteljem i tu se ponekad
osjećam kao dirigent koji upravlja
orkestrom čija glazba treba i kod
publike i kod naručitelja izazvati
istu emociju. Ovdje bih svakako
istaknuo i to da su ljudi s kojima
smo radili bili iznimno dragi i
iskreni. Nisu čitali tekst koji im
netko drugi priprema, govorili su
iz glave, iz srca. A tada je i emocija
iskrenija.

I inače u Vašim emisijama imate
dosta „naturščika“, stvarnih ljudi
koji nisu glumci. Temeljem tog
iskustva, kakvim su Vam se činili
naši zaposlenici? 
Slatki, optimistični, pozitivni.
Iako su neki imali malu tremicu,
brzo su ju savladali. Moram reći

još jednu stvar: kad su u pitanju
takvi projekti koji služe točno
određenoj svrsi očekuješ da ti
dođu ljudi koji to moraju protiv
svoje volje. No u ovom sam slučaju
dobio dojam da je su svi koje smo
snimali iskreno zadovoljno svojim
poslom, poslodavcem i
okruženjem. A to se ne sreće 
baš često i na to sigurno možete
biti ponosni! 
Volio bih da je u Hrvatskoj više
takvih tvrtki.

S nestrpljenjem čekamo Vaše nove
projekte... Možete li nam otkriti

što sljedeće možemo očekivati 
iz Vaše produkcije i kada?
Nedjeljom u 20:40 na HRT1 ide
druga sezona i novih osam
epizoda „Hrvatskih velikana“ u
kojima otkrivamo neke nove i
manje poznate činjenice iz života
Marije Jurić Zagorke, Vesne
Parun, Ivana Meštrovića,
Ladislava Ružičke, Vladimira
Preloga, Matije Gupca, svetog
Leopolda Mandića, Ruđera
Boškovića i Ante Starčevića.
Nadam se da ćete uživati i da
nikad više nećete markirati sat 
iz povijesti. a

K A R I J E R A  U  V A L A M A R U

Knjazove
emisije
pratimo već
27 godina 

Kad netko nudi  posao u Hrvatskoj to je 
odmah tračak optimizma i to nam 

svima vraća osmjeh na lice
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ve koji su stvorili osjećaj
zajedništva, topline, 
razumijevanja te su ohrabrivali 

i poticali svoje kolege u stvaranju
gostoprimstva. Sve koji su nas
motivirali i poticali, komunicirali
radosno i pružali dodatnu uslugu koja
osvaja srca kolega i gostiju.
Od srca čestitamo! Vi nas motivirate 
i inspirirate da svi budemo najbolji!!!
Hvala vam! a

S

Naša inspiracija za
novu sezonu
Ususret novoj sezoni i novim
izazovima ne zaboravljamo ni
one najbolje – naše nagrađene
najbolje zaposlenke i domaćine
sezone 2017.!

Ivana
Blažević

Jela
Jovašević

Mario 
Klarić

Miro 
Papac

Rajko
Tucikešić

Roberta
Romito

Blaženka
Radešić

Nataša
Brezovac

Danijela
Đurović

Dragana 
Perić

Marta
Draganović

Elvin 
Radešić

Mira
Horvatinović

PC Ime i prezime 
PC Kamp Lanterna Nataša Brezovac
PC Solaris Roberta Romito
PC Lanterna Marta Draganović
PC Valamar Club Tamaris Miro Papac
PC Pical Zorka Žužić
PC Centralna Kuhinja Blažević Ivana
PC Valamar Zagreb Danijela Đurović
PC Valamar Pinia Rajko Tucikešić
PC Valamar Riviera Jela Jovašević
PC Valamar Isabella Mario Klarić
PC Valamar Diamant Blaženka Radešić
PC Valamar Crystal Dragana Perić
PC Valamar Rubin Mira Horvatinović
PC Orsera Vanja Turajlić
PC Istra Elvin Radešić
PC Brioni Ifeta Hukić
Praonica rublja Luka Milohanić
Tehnički sektor Antun Jakačić
Odjel sigurnosti Damir Belušić
PC Valamar Koralj Nikola Žužić
PC Krk Hanka Huskanović
PC Ježevac Stjepan Karalić
PC Škrila Renata Pavlović

PC Ime i prezime 
PC Hoteli Baška Beatrix Brozović
PC Bunculuka Tamara Koncer
PC Zablaće Sandra Pintar
PC Allegro Ivan Batelić
PC Marina Zulbija Saletović
PC Miramar Sandra Vozila
PC Valamar Sanfior I Casa Elvis Baćac
PC Family Life Bellevue Ivan Šestan
PC Valamar Girandella Resort Ivana Škoflić
PC Centralna pripremnica hrane Zarfa Bećirović
PC Kamp Marina Tihana Kudić
PC Tunarica Adisa Topčagić
Centralna kuhinja Peko Pero
Sektor za razvoj, održavanje 
imovine i opće poslove Željko Soldo
PC Praonica Anka Margaretić
PC Solitudo Goran Đuratović
PC Tirena Ana Lasić
PC Valamar Argosy Kate Hrstić
PC Valamar Club Dubrovnik Ankica Šarčević
PC Valamar Dubrovnik President Marko Ćoso
PC Valamar Lacroma 
Dubrovnik Davor Radivojević

Najbolji domaćiNi sezoNe 2017.
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DIVIZIJA POSLOVNI RAZVOJ, STRATEŠKO
UPRAVLJANJE I KORPORATIVNI POSLOVI
Katja Miladinović
specijalist kvalitete
Katja je u odjelu kvalitete
od 2015. godine, a tijekom
2017. godine iznimno je
doprinosila razvoju
programa Up!lifting.
Koordinatorica je petero
ambasadora Up!liftinga za
hotele i ljetovališta Valamar
Riviere. Svojom vedrinom, ljubaznošću,
poštovanjem i razumijevanjem prema radu i
suradnicima Katja ostavlja pozitivan dojam i
primjer svojim kolegama. Uvijek je na
raspolaganju da bi udovoljila poslovnim
zadacima i svojim kolegama suradnicima, a
sve s ciljem stvaranja pozitivnoga poslovnog
ozračja i unapređivanja odnosa među
odjelima i kolegama.

REGIJA DUBROVNIK
Mirko Soldo
voditelj investicija
Mirko savjesno, predano i
odgovorno obavlja sve
postavljene radne zadatke.
U komunikaciji prema
kolegama i eksternoj
komunikaciji prema
partnerima stvara
pozitivno i motivirajuće
ozračje, čime doprinosi ostvarivanju
poslovnih ciljeva Društva. Svakodnevno
pokazuje veliku odgovornost i
samoinicijativu, a spremno preuzima i ostale
poslove koje mu povjeri nadređeni. Mirko se
ističe staloženim pristupom u često stresnim
i neugodnim situacijama. Potpuno je
fokusiran na posao, u pravilu radeći
cjelodnevno, a često i tijekom vikenda.

SEKTOR FINANCIJA I RAČUNOVODSTVA
Renata Kovačević
voditelj odsjeka destinacijskog
računovodstva
Renata je pouzdana,
vrijedna, brza i točna 
pri obavljanju
svakodnevnih obveza, 
uz koje uvijek 
spremno prihvaća i 
nove izazove koje se 
trudi samostalno 
riješiti. Ostvaruje vrlo kvalitetnu

komunikaciju unutar kolektiva, a
posebno i prema vanjskim 
partnerima, čime doprinosi i 
ugledu Društva u cjelini. 
Osoba je vrlo pozitivnog stava čime
utječe na širenje pozitivne klime i
kvalitetnih međuljudskih odnosa u
sektoru, iznimno realna u procjeni
vlastitih, ali i kompetencija i 
mogućnosti kolega s kojima surađuje 
pa je stoga dobila i nadimak „Dobri 
duh odsjeka likvidature i saldakonti
dobavljača“.

Vedran Benčić
referent naplate potraživanja i 
platnog prometa
Vedran je jako pedantan 
i predan poslu, a ujedno
smirenim pristupom
pozitivno utječe na
ugodno radno okruženje.
Spremno prihvaća
dodatne poslove te je vrlo
samoinicijativan. Svaki
zadatak odrađuje kvalitetno i bez
pogreške. Osim poslova koje odrađuje,
spreman je prenositi znanje i izdvojiti
vrijeme i za ostale kolege. Dobar je
kolega i prema svakome isključivo
prijateljski naklonjen, svestran, zabavan
i pozitivan. Ukratko, s našim je
Vedranom ugodno raditi i s njime
provoditi vrijeme.

SEKTOR STRATEŠKOG PLANIRANJA 
I KONTROLINGA
Vesna Legović Hrvatin
voditelj odjela strateškog 
planiranja
Već dugi niz godina u
svakodnevnom radu
Vesna dokazuje
uspješnost u vođenju
tima te visoku razinu
organizacijskih
sposobnosti. Uvijek
prepoznaje prioritete i uspješno donosi
odluke u domeni obavljenoga posla. 
Proaktivna je, uspješno rješava 
probleme i iskazuje veliku volju za
učenjem. Prema kolegama je uvijek
srdačna i prijateljski nastrojena te voli
surađivati, što nam dokazuje da posjeduje
visoku razinu komunikativnosti i 
socijalne inteligencije.

SEKTOR UPRAVLJANJA IMOVINOM I 
OPĆI POSLOVI
Nevio Milohanić
administrator
Nevio već dugi niz godina
savjesno, predano i
pravodobno obavlja
poslove administratora i
interne pošte.
Samozatajan je i izvršava
sve poslove bez
pogovora. Iznimno je
ljubazan prema kolegama, ali i prema
svima s kojima se u poslu susretne pa te
kvalitete prepoznaju i njegovi kolege i
suradnici.

SEKTOR IT
Gorana Jugovac-Benčić
IT specijalist za aplikativnu 
podršku
Kolegica Gorana već više
od 30 godina radom ulaže
u današnju Valamar
Rivieru jer kao vrsni
poznavatelj tijeka
poslovnih procesa i
podataka izrađuje složena
aplikativna rješenja,
poslovne procedure i zakonske regulative.
Uvijek je spremna na nove izazove i
otvorenu suradnju, kako s kolegicama i
kolegama iz svih poslovnih područja
Društva (posebno u dijelu FiR-a, hrane i
pića i nabave) i unutar IT sektora, tako i s
vanjskim partnerima.

SEKTOR LJUDSKIH POTENCIJALA
Matea Milanović
suradnik u ljudskim 
potencijalima
Matea je ove godine
preuzela znatno više
odgovornosti vezanih uz
selekciju i zapošljavanje te
vodila stipendiste.
Njezinim smo zalaganjem
i doprinosom premašili
očekivanja ugovorenih
stipendista jer uvijek obavlja svoje zadatke
profesionalno, kvalitetno i na vrijeme,
proaktivna je pri pronalaženju rješenja i/ili
novosti za unapređivanje razvoja te uvelike
doprinosi pozitivnoj radnoj atmosferi.

Iskrene čestitke svim nagrađenima! a

U P !  L I F T I N G  S E R V I C E
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nagraĐeni iz korporativnih službi (2. dio)
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RAGI NAŠI DJELATNICI,
nadamo se da će 
vam i ova sezona biti

ugodna, da  ćete puno učiti,
uživati u usluzi i zadovoljstvu
koje ćete pružiti gostima te da
ćete pronaći divne kolege i
sklopiti nezaboravna
prijateljstva.
U odjelu kvalitete i ove smo zime
vrijedno provodili aktivnosti
koje će vam dodatno pomoći pri
kreiranju vrhunske usluge.

RADIONICE IZVRSNOSTI USLUGE
Ove je godine poseban naglasak
na Uplifting i internim
treninzima gdje svi voditelji kao
treneri prenose svoja iskustva
zaposlenicima u cilju kreiranja
izvrsnosti usluge kako prema
gostima, tako i prema kolegama.

Radionicama želimo omogućiti
djelatnicima što lakše učenje
novih tehnika u cilju postizanja
nezaboravnih sjećanja i
autentičnih doživljaja za naše
goste. Ove radionice ukupno je
pohađalo 360 djelatnika u svim
destinacijama.

UP! RADIONICE
Također, Sofie Pickhard,
trenerica iz Dubaija s
višegodišnjim iskustvom u
treninzima u hotelijerstvu,
održala je radionice za
pripravnike, asistente i direktore

u Poreču na kojima je
sudjelovalo stotinjak naših
menadžera.
Posebno je zanimljiva bila
dvodnevna Up!radionica
domaćinstva, tehnike i
recepcije. Obrađene su brojne
teme, a za bolje razumijevanje
timova radionici su prisustvovali
gosti predavači Barbara Cvitić
Banovac i Sanja Krizmanić iz PC-
a Praonice, Iva Čavlek iz odjela
CRM-a koja je predstavila
Loyalty program i Diana Lukić
Grandov, koja nas je upoznala s
novitetima i trendovima u
domaćinstvu.
Čak je 16 voditelja na Rabu
također sudjelovalo na radionici
koja je bila svojevrsni uvod u
kulturu Up!liftinga. 
Voditelji su prošli četiri modula;
razine usluge, točke percepcije,
četiri razine vrijednosti i
preuzimanje osobne
odgovornosti. Ove je godine
radionicama Up!liftinga
obuhvaćeno oko 90 djelatnika iz
svih naših destinacija. a

Ususret novoj sezoni
Nakon zime pune aktivnosti, slijedi
priprema i ponovno otvaramo naša vrata
i srca gostima!

CILJ ZA 2018. GODINU
Zadovoljstvo gostiju:

88 %

D

Radionice su
organizirane 

u svim
destinacijama
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JEDAN DAN S TIMOM VALAMAR

MRTVE SEZONE u poslu ovoga tima
zapravo i nema. S obzirom na
kontinuirane investicije i razvoj
objekata i destinacija, ritam je
prilično ujednačen i konstantno
intenzivan tijekom cijele godine.
„Prije nego se završi naš
angažman na projektima tekućeg
plana kapitalnih ulaganja,
započne priprema za naredni pa
tako naša utrka s vremenom
nikad ne prestaje“, pojašnjava
direktor Odjela razvoja Rino
Greblo.
Odjel razvoja unutar Divizije za
razvoj, održavanje imovine i
tehničkih servisa osnovan je 2016.
godine s namjerom da se proces
pripreme i planiranja
investicijskih projekata unaprijedi
i vodi efikasnije. U sastav Odjela
ušli su svi dotadašnji koordinatori
projektiranja s mogućnošću da se
u budućnosti još dodatno proširi.
Odjel razvoja čine četiri voditelja
projektiranja Željko Paliska,
Miljenko Šuperak, Vanessa

Fonović i Martina Majdak te
specijalist za projektnu
administraciju Vojka Kotiga.
Obzirom na obujam posla i trend
daljnjeg povećanja, u planu je
zapošljavanje iskusnog inženjera i
jednog pripravnika.

DINAMIČAN POSAO
„Tim Odjela razvoja čine
visokoobrazovani mladi ljudi koji
za uspjeh u radu trebaju, pored
svoje stručnosti, kreativnosti i
svestranosti, još i dobre
organizatorske i komunikacijske
sposobnosti i veliku dnevnu dozu
entuzijazma, ustrajnosti,
fleksibilnosti i otpornosti na
stres“, kaže Rino. „Riječ je o
veoma dinamičnom poslu, s
veoma izraženim vrhuncima
opterećenja, u kojem treba
neprestano računati s uvijek
neizostavnom konstantom svih
projekata: promjenama. Usprkos
tome i uvijek iznova od nas se
očekuje samo izvrstan rezultat.
Moj se tim s takvim izazovom zna
nositi i uvjeren sam postajemo u
tome bolji iz dana u dan. Stoga
mogu samo poželjeti da budemo
brojčano jači, ne i drugačiji.“
Iako intenzivno rade tijekom
cijele godine, pronađe se
vremena i za poneki team
building. Kroz posao i u hodu
spontano se druže s obzirom da
su relativno mala i kompaktna
grupa u čijoj je prirodi posla
timski rad. Nakon posla teško je
pronaći vremena za zajedničko
druženje ili opuštanje jer nakon

uobičajenog visokog tempa u
uredu na kraju radnog dana tek
predstoje brojne privatne
obaveze. „Uz to su naša mjesta
stanovanja veoma raštrkana pa se
nakon posla praktički razilazimo
na sve četiri strane svijeta“, kaže
Rino.
"Razvojni put naših investicijskih
projekata često ovisi o vrsti,
lokaciji i veličini projekta", kaže
nam Rino.
Odjel razvoja se uključuje u svaki
značajniji projekt već u ranoj fazi
planiranja, odnosno kada ideju,
potrebe i želje treba artikulirati u
izvodivo tehničko rješenje koje će
udovoljiti svim funkcionalnim,
tehnološkim i estetskim
kriterijima iz projektnog zadatka,
a u vremenskom okviru i
proračunu koji osigurava traženu
isplativost investicije. To je
najzahtjevniji dio posla s
intenzivnom dvosmjernom
komunikacijom i koordinacijom s
projektantom, našim stručnim
službama i Upravom, s ciljem da
se dobije zeleno svijetlo za
investiciju i pokrene projekt.

PROCESI RAZVOJA PROJEKTA
Nakon toga predstoji opsežan 
rad s projektantima pri detaljnoj
razradi usvojenoga idejnog
rješenja i izradi projektno-
tehničke dokumentacije 
potrebne za ishođenje dozvola za
građenje, tender dokumentacije
za nabavu opreme i radova, 
kao i projektne dokumentacije 
za izvođenje radova.

PREDSTAVLJAMO TIM: ODJEL RAZVOJA

Inovativne
tehnologije u razvoju
novih projekata

30

BIM 3D
tehnologija

projektiranja 

30-31 tim odjel razvoja_Layout 1  29.03.2018.  16:51  Page 30



i projekt na koji može biti
ponosan svaki djelatnik Valamara.
Rino nastavlja: "Za projekte koji su
u razvoju koristimo BIM 3D
tehnologiju projektiranja. Stečeno
iskustvo već je ugrađeno u
pripremu naših novih projekata
(prvi puta korišteno za Istra Sunny
Camping), što će vjerujem dalje
unaprijediti proces projektiranja,
olakšati izvođenje radova, a zatim i
omogućiti znatno suvremeniji i
učinkovitiji način upravljanja i
održavanja objekta u
eksploataciji.“
A što nas nova očekuje ove
godine? Rino odgovara: „Od 
većih projekata koji će biti
realizirani za ovu turističku
sezonu spomenuti treba Valamar
Girandella Maro Suites, Istra
Sunny Camping (I. faza), Lanterna
Premium Camping Resort s
brojnim novim sadržajima te hotel
Valamar Argosy“.
Želimo svu sreću ovom timu u
njihovim i našim budućim
poduhvatima! a

Operativno vođenje projekta u
fazi izgradnje potom preuzima 
naš Sektor investicijskih
projekata, a Odjel razvoja ostaje
aktivna tehnička podrška za sva
pitanja vezana uz projektna
rješenja i dizajn.
Pri odabiru suradnika i ovaj se tim
vodi povjerenjem u domaće,
lokalne snage s kojima surađuju što
je više moguće. „Suradnike
projektante i konzultante biramo
prije svega na osnovu njihovih
referencija i iskustva te ekipiranosti

za pojedinu vrstu projekta. Naša
pozitivna prethodna iskustva u
radu s njima mogu također biti
jedan od faktora za izbor jer dobro
poznavanje naših kriterija i
standarda može bitno ubrzati
realizaciju i doprinijeti kvaliteti
projekta“, zaključuje Rino.

NOVI PROJEKTI 
Projekt na koji su posebice
ponosni jest prošlogodišnja
uspješna realizacija Valamar
Girandella Resorta, a to je sigurno
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Tim odjela
razvoja:
mladost i
iskustvo

JEDAN DAN S TIMOM VALAMAR

Valamar
Girandella
Maro Suites
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ožujku smo uručili
donaciju vrijednu 150.000
kuna Sportskoj zajednici

Grada Poreča za projekt „Fond
izvrsnosti“. Naime, naša kompanija
kontinuirano podržava izvrsnost u
sportu te je tako u suradnji s Gradom
Porečom i Sportskom zajednicom
Grada Poreča osnovala „Fond
izvrsnosti“ za prikupljanje novčanih
sredstava namijenjenih sportašima i
klubovima koji ostvaruju izvrsne
rezultate, a svojim uspjesima
promoviraju Poreč kao značajno
sportsko-turističko odredište.
„Kao grad sporta, moramo voditi
računa o svim sportskim aspektima u
našem gradu. Glavni je korak, a to je
infrastruktura, već učinjen.
Otvaranjem škole na Finidi Porečani
će na raspolaganju imati šest javnih
dvorana, što će samo povećati
kvalitetu sporta. Klubovi i sportaši

istodobno su veliki ambasadori našega
grada pa najbolje, koji ime Poreča
predstavljaju ne europskim i svjetskim
razinama, želimo nagraditi i stoga je i
osnovan fond za izvrsnost u sportu.
Riječ je o fondu koji će financijskim
sredstvima podržavati najuspješnije
sportaše i klubove Poreča, kao i ostale
iznimno važne za naš grad.

RAZVOJ POREČKOG SPORTA
Koncept je zaista jednostavan – moj
zadatak i zadatak moga tima jest da se
maksimalno potrudimo da bismo na
godišnjoj razini popunili fond iznosom
od 300.000 kuna tako što ćemo od
gospodarskih subjekata u gradu i šire
tražiti financijsku podršku. U jednu
ruku, to je iznimno važno za porečki
sport i njegov razvoj, ali i za prisutnost
i društvenu odgovornost svih
gospodarskih subjekata u našem
gradu. Sredstva koja je porečkom
fondu za izvrsnost donirao Valamar
osigurat će podršku najboljim
sportašima i klubovima, a
raspodjeljuje ih Sportska zajednica
prema ranije utvrđenim kriterijima“,
istaknuo je Loris Peršurić,

gradonačelnik Grada Poreča.
„U ime Sportske zajednice Grada
Poreča i osobno zahvaljujem Valamaru
što je prepoznao vrijednost naših
programa od javnog značaja i što je
odlučio financijski poduprijeti njihovu
realizaciju“, izjavio je Alfredo
Mendiković, predsjednik Sportske
zajednice Grada Poreča te dodao:
„Status sporta, sustav natjecanja,
nastupi na svjetskim i europskim
prvenstvima te kategorizacija sportaša
kriteriji su na temelju kojih Izvršni
odbor Sportske zajednice odlučuje o
raspodjeli sredstava sportskim
klubovima.“

ZA ZDRAVIJI ŽIVOT
Sportska zajednica Grada Poreča želi
organizirano i uz što bolje
infrastrukturne uvjete što veći broj
građana potaknuti na bavljenje
sportom zbog očuvanja zdravlja, a
potom i promocije Poreča kao
istaknutoga sportskog turističkog
odredišta. Vrhunski sportaši glavni su
pokretač svih aktivnosti vezanih uz
sport, što u konačnici rezultira
povećanom aktivnosti građana,

smanjivanjem pretilosti djece te
zdravim životnim odabirima.
„Ova je inicijativa dio društveno
odgovornog poslovanja Valamar
Riviere te se nadamo da će naša
donacija pomoći brojnim sportašima u
njihovim daljnjim sportskim
uspjesima“, istaknuo je Andrea
Štifanić, direktor sektora upravljanja
imovinom i općih poslova Valamar
Riviere.
„Volimo sport“ jedan je od devet
krovnih programa našeg društveno
odgovornog poslovanja kojim se
izravno organizira ili sponzorski
podržava brojne klubove, sportske
udruge i manifestacije u svim
destinacijama u kojima poslujemo.
Tijekom godina ostvarili smo suradnju
s brojnim lokalnim klubovima i
udrugama koji postižu izvrsne
rezultate. a

U

150.000 kuna za
sport u poreču

Klubovi i
sportaši 
veliki su
ambasadori
Poreča
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oreč kao isTaknuTa
turistička destinacija
ima bogatu sportsku

ponudu, čiji su najveći
promotori upravo lokalni
klubovi. Programom „Volimo
sport“, jednim od devet
krovnih programa društveno
odgovornog poslovanja,
podupiremo rad sportskih
organizacija te pomažemo
daljnjem razvoju i postizanju
još boljih rezultata.

NAJTROFEJNIJI KLUB
Tako smo donacijom pomogli
Hrvačkom klubu Poreč pri
nabavi novog borilišta,
odnosno strunjače za borbu te
im na taj način omogućili
nastavak sportskih aktivnosti.
Hrvački klub Poreč osnovan je
1964. godine i najtrofejniji je
klub u Hrvatskoj po broju
održanih međunarodnih
susreta. Već 12 godina zaredom
u suradnji s Hrvatskim
hrvačkim savezom i
Olimpijskim odborom
organizira međunarodno
natjecanje „Trofej Jadrana“, na
kojemu sudjeluju predstavnici

iz Finske, Švedske, Njemačke,
Italije te brojnih drugih država.
„Hrvački klub Poreč
organizacijom brojnih domaćih
i međunarodnih natjecanja i
suradnjom s međunarodnim
klubovima već dugi niz godina
promovira Poreč, a posebice
hotel Valamar Diamant, kao
idealnu destinaciju za pripreme
sportaša. Klub je trenutačno u
pregovorima o organizaciji
svjetskoga veteranskog
prvenstva u 2019. godini na
kojemu će sudjelovati oko 600
natjecatelja“, izjavio je Darko
Kadum, predsjednik Hrvačkog
kluba Poreč. a

P

Podrška HrVačkom
klubu Poreč

Volimo sPorT

HK Poreč
ponosi se
brojnim
trofejima

Veliko 
srce
Valamara
Ovih su nam se dana sa zahvalom javili
naši dragi prijatelji iz Centra Luče
Faraguna kojemu smo donirali sredstva
prikupljena našom humanitarnom
akcijom Veliko srce Valamara. Centar je
doniranim novcem kupio informacijsko-
komunikacijsku tehnologiju za
interaktivno učenje, prilagodbu
nastavnih sadržaja, izradu edukativnih i
terapijskih materijala te tako unaprijedio
nastavni proces, kako kažu „na veselje
naših učenika i djelatnika“.
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STUDENTI

TUDENTICE I STUDENTI iz
cijele Hrvatske okupili su se
sredinom ožujka u

Dubrovniku na drugim
Studentskim Jadranskim igrama.
Manifestacija međunarodnoga
karaktera okupila je, osim
domaćih, i studente s inozemnih
sveučilišta iz Italije, Poljske te
studente iz programa Erasmus+ koji
su se natjecali u pet zanimljivih
disciplina: vodena alka, spašavanje
turistkinje, pršut, mošarka i veslo.

Na ovom jedinstvenom sportsko-
zabavnom događaju pozitivne
energije i glasne podrške s tibina
gruškoga bazena nije nedostajalo, a
kući su sa zlatnom medaljom otišli
riječki studenti. Drugo je mjesto
pripalo domaćinima, dok je treća
završila ekipa iz Zagreba.

RAZVOJ SURADNJE
Inače taj zabavno-sportski projekt
obrazuje mlade o kulturnoj baštini
i tradiciji Hrvatske kroz zanimljive

igre i aktivnosti, a istodobno
razvija suradnju između
sveučilišta prijateljstvom među
timovima. Kao i prošle godine,
naša je kompanija jedan od
pokrovitelja ovog događanja.
„Sveučilišne Jadranske igre u
početku su bile samo ideja kojoj je
cilj bio stvoriti posebnu priču i
jedinstven događaj. Nakon
nekoliko mjeseci planiranja i rada,
ideja je prerasla u događaj koji će
zasigurno postati tradicija
zahvaljujući svakom studentu,
svakoj obitelji, svakom tko je
svratio do bazena i bio dio
prekrasne priče. Nadamo se da ste
se zabavili i uživali u natjecanju
studenata iz cijele Hrvatske kroz
naše 'šašave' discipline, ali
ponešto i naučili o hrvatskoj
kulturnoj baštini. Naravno, sve to
ne bi bilo moguće bez naših
dugogodišnjeg prijatelja i
suradnika na velikom broju
projekata, Valamar Riviere“,
izjavio je voditelj projekta i član
Predsjedništva Studentskog zbora
Sveučilišta u Dubrovniku Blaž
Bulum. a

Održane Studentske
Jadranske igre u Dubrovniku
S

Studenti su 
se natjecali 
u pet
"šašavih"
disciplina

Igra, zabava 
i prijateljstvo
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ProLjeTna konGreSna SeZona na BaBinu kuku

eđunarodna
konferencija „Microsoft
Extreme 365“ održana u

drugoj polovici ožujka u hotelu
Valamar Lacroma Dubrovnik
obilježila je početak očekivano
odlične kongresne sezone u našim
hotelima na Babinu kuku te još
jednom potvrdila da je interes za
organizacijom poslovnih događanja
na samom jugu Hrvatske iz dana u
dan sve veći.
Ova partnerska i korisnička
konferencija, koja je održana u
hotelima Valamar Dubrovnik
President i Valamar Lacroma
Dubrovnik, okupila je 600 korisnika
rješenja „Microsoft Dynamics 365“ s
područja čitave Europe.

VRHUNSKE KONFERENCIJE 
Najveće godišnje događanje
Europskoga badmintonskog saveza
„BEC51st Badminton Europe“ od 12.
do 15. travnja okupit će više od
stotinu sudionika s njihovim
pratnjama na kongresu u hotelu
Valamar Dubrovnik President, a
završit će velikim gala događajem na
kojemu će se dodijeliti nagrade
najboljim europskim igračima

badmintona, najboljem projektu
godine te individualcima koji su
posebno pridonijeli razvoju toga
sporta u protekloj godini.
ADIT 2018 („Advances in Diabetes
and Insulin therapy“) konferencija je
o temi napretka u liječenju dijabetesa
i ove će godine od 15. do 17. travnja
treći put biti održana u hotelu
Valamar Lacroma Dubrovnik i
okupiti 500 delegata, dok će kraj
travnja biti rezerviran za 45. izložbu,
forum i kongres EFCLIN („European
Federation of the Contact Lens and
IOL Industries“) na kojemu će se
dvjestotinjak proizvođača i
distributera kontaktnih i
intraokularnih leća okupiti u hotelu
Valamar Lacroma Dubrovnik.

ORGANIZACIJA NA RAZINI 
„Navedena su poslovna događanja
naravno tek dio svega što nas očekuje
u narednih nekoliko mjeseci jer je i
novoobnovljeni hotel Valamar Argosy

i prije samog otvaranja potaknuo
velik interes za održavanjem manjih
sastanaka i okupljanjem manjih
stimulativnih skupina, dok hotel
Valamar Dubrovnik President
tradicionalno privlači korporacijske
skupine iz Europe i SAD-a. Radujemo
se i iznimno bogatoj kongresnoj
posezoni“, ističe Marilka Tovarac,
voditeljica odjela MICE prodaje u
dubrovačkoj podružnici Valamar
Riviere.
„Nakon što se objekt Valamar
Lacroma Dubrovnik i u 2017. 'okitio'
najprestižnijom turističkom
nagradom World Travel Awards u čak
dvjema kategorijama, za vodeći
poslovni hotel i za vodeći hotel u
Hrvatskoj, ponosni smo što
organizacijom brojnih događanja
međunarodnog i domaćeg karaktera
iz godine u godinu potvrđujemo
poslovanje s najvišim standardima u
turizmu. Odlični rezultati svakako su
ishod kontinuiranih ulaganja u
podizanje kvalitete u MICE segmentu,
a da bismo zadržali epitet najboljega
poslovnog hotela u Hrvatskoj,
kongresnu dvoranu Elafiti hotela
Valamar Lacroma Dubrovnik od
ovoga smo proljeća opremili dvama
dodatnim laserskim projektorima
koji osiguravaju vrhunski prikaz slike
te novim elektromotornim
projekcijskim platnima, koji zajedno
čine dvostruku projekciju u skladu s
najsuvremenijim tehnološkim
zahtjevima“, dodala je Tovarac.
Obujam ulaganja, najveći kongresni
kapaciteti u regiji te stručno osoblje
samo su neki pokazatelji postavljanja
visokih standarda u području
organizacije poslovnih događanja
Valamarovih dubrovačkih objekata,
bez obzira na to je li riječ o manjim
sastancima ili pak velikim
kongresima koji okupljaju tisuće
sudionika. a

Valamarovi hoteli u Dubrovniku
domaćini brojnim
međunarodnim događanjima
M

Kongresna
sezona u
punom je jeku
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osljednjega dana u
ožujku zatvorena je izložba
sudionika prošlogodišnje 35.

Slikarske kolonije Riviera Poreč.
Tijekom dva tjedna u Galeriji
Zuccato predstavljena su likovna
djela istaknutih akademskih
umjetnika Rafe Lópeza (Španjolska),
Adriána Ssegure (Francuska), Aloisa
Neuholda (Slovenija), Margerite
Rakić (Hrvatska), Klementine Golija
(Slovenija) i Renate Krammer
(Austrija).

BOGATA ZBIRKA
Porečka slikarska kolonija pokrenuta
je 1983. godine, a riječ je o našem
dugogodišnjem projektu tijekom
kojega umjetnici stvaraju u našim
objektima, a svoja djela potom

P

Izložba umjeTnIčkIh djela 
sudIonIka 35. slIkaRske kolonIje

ValamaRT

ostavljaju hotelskoj kući. 
O vrijednosti Slikarske kolonije
govori i činjenica da se djela iz zbirke
često posuđuju za izložbe u ovom
dijelu Europe pa je tako skulptura
Dušana Džamonje 2016. godine
posuđena za izložbu u Grazu, a
radovi Ivana Picelja za izložbe u
Narodnom muzeju Crne Gore u
Cetinju te u dubrovačkoj
Umjetničkoj galeriji. Izbornica
ovogodišnje Slikarske kolonije je
Jerica Ziherl, ravnateljica Muzeja
Lapidarium, a izložba je organizirana
i u suradnji s POU Poreč.
Kolonija je jedan od rijetkih
projekata takve vrste i neprekinute
tradicije, a tijekom 35 godina
okupila je više od 200 uzbudljivih
umjetnika koji su stvarali u našim

objektima i inspirirali se
destinacijom. Poreč će ove
godine od 15. do 22. rujna okupiti
polaznike 36. Slikarske kolonije.
Slikarska kolonija organizira se u
sklopu jednog od naših devet
krovnih programa ValamART. a

Otvorenje
izložbe u
Galeriji
Zuccato
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nord
concept days

Nord Produkt iz Samobora u
veljači je u hotelu Valamar
Diamant priredio događanje za
svoje veleprodajne kupce te
kupce mobilnih kućica (oko 250
sudionika) pod nazivom „Nord
Concept Days“.

Nord Produkt postoji više od 25
godina kao proizvođač kada,
tuš-kada, slavina, namještaja za
kupaonice i kuhinje te mobilnih
kućica. S obzirom na stalno
ulaganje u proizvodni pogon,
inovacije i razvoj novih
proizvoda, ovim je događanjem
želio predstaviti smjer u kojemu
se kreće, odnosno nove
proizvodne mogućnosti u
sanitarnom dijelu i proizvodnji
mobilnih kućica, nove proizvode
te nove koncepte poput mobilne
kućice „Navis“ i inovativnoga
prodajnog koncepta. 

„Navis“ je prostrana i prekrasna
luksuzna mobilna kućica s
inovativnom fasadom od akrilnih
ploča, od kojih se inače rade
kade, te drva accoya. Nord
Produkt također razvija i
projektni odjel za opremanje
hotela, kampova, apartmana i
ureda, ponajprije namještajem i
sanitarnom opremom, ali i svim
popratnim elementima kojima
bi u potpunosti zadovoljio
zahtjeve kupaca.

porečKom Hotelu Valamar
Diamant održana je 5.
Konferencija Hrvatske udruge

krovopokrivača s oko stotinu
sudionika, koje je na otvorenju
pozdravio potpredsjednik Vlade i
ministar graditeljstva i prostornoga
uređenja g. Predrag Štromar.
Konferencija je održana drugu godinu
zaredom u tom našem hotelu, a tema
je ovogodišnjeg okupljanja energetski
učinkovita obnova građevina i izazovi
za izvođače radova.
„Hrvatska udruga krovopokrivača
postoji već 20 godina, a želimo – i
na tome intenzivno radimo
posljednjih pet godina u pogledu
energetske učinkovitosti –
predvoditi u kvaliteti građevinskih
radova i našim članovima pružiti
informacije na temelju kojih će
profitirati i biti najkvalitetniji
izvođači na tržištu. Kvalitetno
gradimo na taj način, materijal je
kvalitetan što rezultira zadovoljnim
klijentom, a to je u konačnici
najvažnije“, izjavio je g. Vladimir
Makoter, predsjednik HUK-a.

NAJAVA SEZONE
Konferencija je ujedno bila uvod u još
jednu bogatu kongresnu sezonu u
Valamarovim hotelima. Samo je
prošle godine u našim porečkim
objektima održano tridesetak većih
konferencija s prosječno 150
sudionika, a iz godine u godinu broj
seminara i konferencija raste. Svake
godine raste i broj partnera, odnosno
organizatora koji se vraćaju u
Valamar. Riječ je većinom o
farmaceutskim tvrtkama, državnim

poduzećima, a svakako treba
izdvojiti i godišnja događanja u
ljetnoj sezoni poput plesnih festivala
(Tango, Salsa i Kizomba), sportskih
događanja (big game natjecanje
Offshore world challenge i Rally
Poreč) te IT događanja, među kojima
se kao najveći ističu Windays.
Windays će ove godine treći put
zaredom ugostiti Valamar Isabella
Island Resort na otoku Sveti Nikola.

VAŽAN ČIMBENIK POSLOVANJA
Za ovu su godinu u našim
destinacijama u Istri potvrđeni
kongresi Stručni skup Hrvatskog
društva za digestivnu kirurgiju, 11.
Hrvatski onkološki kongres,
radionice tvrtke JGL, edukacijski
program Fine, 26. Godišnja
konferencija Hrvatske udruge
profesora engleskog jezika,
konferencija COMBIS, 13. Hrvatski
biološki kongres (sa oko 500
sudionika) te kongres
Međunarodnoga biatlonskog saveza.
Direktor sektora prodaje Valamar
Riviere David Manojlović ističe: „Čast
nam je ugostiti naše stalne klijente
poput Hrvatske udruge
krovopokrivača te nastaviti uspješnu
suradnju na obostrano zadovoljstvo.
Uvijek rado surađujemo s nacionalnim
udrugama i poduzećima koji se
pouzdaju u našu profesionalnost i
posebnost usluge koju Valamar jamči.
Kongresni segment iznimno je važan
čimbenik uspješnoga hotelskog
poslovanja te iz godine u godinu
ulažemo dosta truda i sredstava da bi
naši kapaciteti još bolje zadovoljili
rastuće potrebe te vrste turizma.“ a

U

otvorena nova Kongresna sezona

Konferencija HrvatsKe
udruge KrovopoKrivača
najavila novu sezonu

Konferencija
Hrvatske
udruge
krovopokrivača

Učenici
Osnovne
škole „Lapad“
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PRavni OdjEl za tuRizam
Istarske županije i Institut za
poljoprivredu i turizam

organizirali su u hotelu Valamar
Diamant konferenciju „Održivo
upravljanje plažama“ na čijem se
otvorenju okupljenima obratio i
istarski župan Valter Flego: „Od
2015. do danas u plaže diljem Istre
zajedno s općinama i gradovima te
Ministarstvom turizma uložili smo
oko 130 milijuna kuna. Zahvaljujući
tim investicijama omogućena je
diversifikacija naših plaža pa danas
imamo primjerice sportsko-
rekreacijske, obiteljske ili, na što sam
posebno ponosan, prvu terapeutsku
plažu na Jadranu u sklopu Bolnice za
ortopediju i rehabilitaciju 'Dr.

Martin Horvat' u Rovinju.“ Župan
također posebno značajnom smatra
činjenicu što su sve plaže u Istri
javno dostupne i lokalnom
stanovništvu i gostima.

JAVNI DIJALOG
Konferencija se organizira radi
poticanja javnog dijaloga o
odgovornom i održivom upravljanju
plažama u Istri, a na njoj su
predstavljeni konkretni primjeri 
iz gradova i općina iz Toskane, s
Cipra i iz Istarske županije u kojima
se testira i implementira model
„Zelena plaža“. Model „Zelena
plaža“ predstavlja primjer 
održivog modela upravljanja
plažama na Mediteranu. a

GOdišnja
kOnfEREncija
kEunE u POREČu

Krajem siječnja hotel Valamar Diamant ugostio je
godišnju konferenciju Keune na kojoj je sudjelovalo 80
ljudi iz cijele regije (Hrvatska, Slovenija, Makedonija,
Srbija i BiH). Riječ je o prezentaciji poslovne strategije
za 2018. godinu pod nazivom „Your Best You“. Osim
prezentacije, dvodnevni je boravak u Istri uključivao i
različite radionice, aktivnosti teambuildinga te gala
večeru u stilu Great Gatsby u Buzetu.

Inače Keune Adriatic, podružnica nizozemske tvrtke
Keune Haircosmetics Holland, djeluje na ovim
prostorima 26 godina i primjer je uspješnog
poslovanja, a marka Keune od samog je dolaska na
tržište do danas najprodavaniji kozmetički brend za
kosu na frizerskom tržištu, dok je uži dio asortimana
dostupan i u maloprodaji. Osim na području Hrvatske,
Keune Adriatic d.o.o. djeluje preko „kćerinske tvrke“ u
Sarajevu za područje Bosne i Hercegovine te u Ljubljani
za područje Slovenije, a preko poddistributera plasira
proizvode tvrtke Keune na područje Kosova, Srbije,
Makedonije i Mađarske.

U

Konferencija o održivom
upravljanju plažama

POREČ
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d 3. 3. do 11. 3. u Rovinju,
od 10. 3. do 18. 3. u Poreču
te od 17. 3. do 25. 3. u Opatiji

održana je „Istarska rivijera“,
najstariji međunarodni teniski turnir
u Hrvatskoj s tradicijom dugom čak
45 godina. Taj se muški teniski turnir
svake godine održava u gradovima
zapadne i istočne istarske obale, a
ovogodišnji su domaćini bili Rovinj,
Poreč i Opatija.
Turnir na kojemu je sudjelovalo oko
130 tenisača iz cijelog svijeta ima
bogati nagradni fond (15.000 USD)
te se boduje za svjetsku ATP
ljestvicu.
Pobjedu je u porečkom finalu odnio
Mađar Mate Valkusz koji je u dva
seta nadjačao Rumunja Dragosa
Dimu. Pobjedniku je plaketu za
prvo mjesto dodijelio Karlo Paliska,
direktor hotela Pical, dok je plaketu
za drugo mjesto dodijelio direktor
turnira Branimir Horvat.

PRAVA INSTITUCIJA
Početak 46. Istarske rivijere
obilježen je neformalnim
druženjem medija, natjecatelja i
organizatora na teniskim terenima
Pical kojemu su prisustvovali
gradonačelnik Grada Poreča Loris
Peršurić, direktor TZ-a Poreč

Nenad Velenik, predsjednik
Sportske zajednice grada Poreča
Alfredo Mendiković, predstavnici
Valamar Riviere, direktor hotela
Pical Karlo Paliska te direktor
sporta Damir Banko.
U sklopu programa Volimo sport,
jednog od devet krovnih programa
društveno odgovornog poslovanja,
Valamar Riviera izravno organizira i
sponzorski podržava brojne
sportske manifestacije, a među
njima i ovaj najdugovječniji
međunarodni teniski turnir u
Hrvatskoj. „Istarska rivijera“
postala je prava institucija među
sportskim događanjima u regiji, a
važnosti turnira pridonosi i
činjenica da su na njemu karijere
započeli Goran Ivanišević, Boris
Becker, Thomas Muster, Goran
Prpić i mnogi drugi, danas
vrhunski i proslavljeni tenisači. a

radIonIca
Izrade
tjestenIne

O

40

46. Izdanje 
„Istarske rIvIjere“

međunarodnI tenIskI turnIr

U ožujku smo se ponovno
družili u našoj Upravnoj zgradi
u Poreču, a tom nam je
prigodom kolega Dragan Delač
otkrio sve tajne strojne i ručne
izrade svima omiljene pašte.
Imamo li nove nade
pripremanja tjestenine i jesmo
li spremni za kakvo kulinarsko
natjecanje? To ne znamo, ali
znamo da smo se odlično
zabavili!

Valamar ekipa
koja je za

vrijeme
trajanja
turnira

održavala
terene i

pomagala u
realizaciji
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hOtelU tIReNA krajem ožujka
održan je 15. Mediteranski
sajam zdrave prehrane,

ljekovitog bilja i zelenog poduzetništva,
specijalizirana manifestacija koja se
profilirala kao najznačajnija sajamska
priredba na području ekološke,
tradicijske poljoprivrede i ostaloga
zelenog poduzetništva u Dubrovačko-
neretvanskoj županiji, kao i na razini
cijele Hrvatske. Sajam promovira
domaće kvalitetne proizvode, a održan
je i niz edukativnih okruglih stolova,
predavanja, prezentacija te atraktivnih
kulturno-zabavnih i gastronomskih
sadržaja. U sklopu sajma održana je
gastronomsko-literarna prezentacija i
kuharska radionica Veljka Barbierija, a
u povodu Svjetskog dana voda (22.
ožujka) Udruga za očuvanje hrvatskih
voda i mora „Slap“ organizirala je
savjetovanje o problematici voda. Inače
je u travnju 2005. sa sajma pokrenuta i
ostvarena ideja o proglašavanju
Dubrovačko-neretvanske županije
županijom bez genetički modificirane
hrane (GMO free).

KVALITETNO I DOBRO
„Velika je stvar što smo na početku
imali tri, a danas više od četiri tisuće
certificiranih proizvođača. To je
pokazatelj da Hrvatska zna i može

proizvoditi kvalitetno i dobro, što je
naša strateška prednost. Nadam se
da ćemo iskoristiti priliku kao
zemlja bez GMO-a te ponuditi
kvalitetni, domaći proizvod na
samo za svojim stolom, nego i u
Europi i svijetu“, riječi su hrvatske
zastupnice u Europskom
parlamentu Marijane Petir, inače
kume 15. Mediteranskog sajma.
Na sajmu je izlagalo oko 200 izlagača 
iz svih dijelova Hrvatske i susjednih
mediteranskih zemalja. Organizatori
sajma su Vedran Kraljević, voditelj
sajma i tvrtka Dubrovnik Sun d.o.o.
uz suorganizatore iz Dubrovačko-
neretvanske županije, Grada
Dubrovnika, Hrvatske gospodarske
komore – ŽK Dubrovnik, Obrtničke
komore Dubrovačko-neretvanske
županije, Razvojne agencije Grada
Dubrovnika DURA i Regionalne
razvojne agencije Dunea d.o.o. a

U

Jubilarni 15. Mediteranski
sajam zdrave prehrane

41

UsKRs 
NA RABU

  DUBROVNIK, RAB

Rabljani i njihovi gosti Uskrs su
dočekali uz tradicionalne običaje
i toplinu proljetnog sunca. U
povodu velikog blagdana, TZG
Rab, POU Rab i Grad Rab
organizirali su trdonevni zabavni
program. Posjetitelji su imali
prilike vidjeti mimohod
Rapskih samostreličara, uživati
u nastupu Rapskog tanca i
Limene glazbe DVD-a Rab, a
najmlađi su uživali u potrazi za
pisanicama. U suradnji s
Imperialom d.d. organiziran
je Rapski uskršnji doručak na
Trgu Sv. Kristofor gdje su se
mogle kušati prigodne Uskršnje
delicije poput kuhane šunke,
uskršnjih jaja, domaćeg kruha i
pogače.

Više od 200
izlagača
predstavilo je
svoju ponudu
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oReč je, slažu se 
svi, pokazao da
biciklistima može

pružiti sve potrebno za
kvalitetne biciklističke
pripreme i utrke. Naš je hotel
Valamar Diamant ugostio
desetak biciklističkih ekipa, a
biciklisti su uz pripreme
„odradili“ i tradicionalne
utrke koje se održavaju u
ožujku više od 10 godina.
Trofej Poreča utrka je
zabilježena na kalendaru
Svjetske biciklističke
organizacije. Vozila se na stazi
dugoj 154 kilometra, pri čemu
je 3. ožujka start i cilj bio u
Poreču. Natjecateljske ekipe (s
ukupno 175 biciklista) stigle su
iz 30 država, uglavnom
europskih, ali i iz ostalih
dijelova svijeta poput Izraela i
Japana. Za promociju Poreča
kao biciklističke destinacije
posebno je značajan bio
dolazak ekipe iz SAD-a.
Pobjedom Latvijca Emilsa
Liepensa (One Pro Cycling)
završilo je dvanaesto izdanje
tradicionalne biciklističke
utrke Trofej Poreč koja je
vožena cestama Poreštine.

Od 8. do 11. ožujka vozila se
15. Međunarodna etapna
utrka „Istarsko proljeće“,
koja je uvrštena u kalendar
Svjetske biciklističke
organizacije i boduje se za
Svjetski kup. „Istarsko
Proljeće“ utrka je s tradicijom
koja datira iz 1961. godine. U
početku je to bila tek mala
utrka za lokalne klubove, a
2000. godine povećan je rang
utrke pa su se i profesionalci
pridružili. Utrka je dio UCI
Europe Tour od 2005. godine i
ima kategoriju UCI 2.2.
Nekada je utrka bila poznata
kao „Jadranska magistrala“
(Adriatic Highway), a od
2006. godine mijenja ime 
u „Istarsko Proljeće“ 
(Istrian Spring Trophy).
Ovogodišnja je krenula s već

tradicionalnim prologom u
Umagu, da bi potom u tri
etape utrka povezala Poreč,
Pazin, Labin, Motovun, Vrsar i
Umag prolazeći velikim
dijelom istarskog poluotoka,
čime se na najljepši način
promoviraju ljepote našeg
kraja. Nastupile su sjajne
momčadi iz Austrije,
Švicarske, Češke, Mađarske,
Rusije, Poljske, Australije,
Kanade, Nigerije i brojnih
drugih država.
U organizaciji BK Meridiana
Kamena iz Pazina biciklisti su
tijekom četiri dana u prologu i
trima etapama prošli nešto
manje od 500 kilometara.
Najuspješniji je biciklist
Norvežanin Krister Hagen
(Team Coop), koji je ukupni
pobjednik 15. izdanja utrke. a

SLovenSKI
BICIKLISTI U
poRečKoM
KAMpU

P

Počela sezona
biciklističkih utrka
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BICIKLIZAM U ISTRI

Naši dragi prijatelji iz ljubljanskog
Kolesarskog društva Rog u
Poreču su organizirali „Road
Cycling Training Camp“ na
kojemu su sudjelovala 73
rekreativca, od kojih je barem
polovina bila ženskoga roda.
Tijekom tri dana kampa naši su
se biciklisti podijelili u dvije
grupe te uživali u savršenoj
konfiguraciji istarskog tla i
rutama od 52 do 160 kilometara
po predivnim porečkim
pejzažima. Nakon uživanja u
prirodi, uslijedilo je opuštanje u
hotelu Valamar Diamant, koji
posebno voli sportaše.
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rdskoBiciklisTička
reprezenTacija Hrvatske
u Rapcu je sredinom ožujka

odradila četverodnevne pripreme.
Mladi su biciklisti odradili treninge
na terenu sa zahtjevnim usponima
i spustovima, odslušali predavanje
o dopingu te sudjelovali na
radionici na temu Ciljevi i
motivacije u treningu i natjecanju.
Na pripremama su sudjelovali
mladi natjecatelji i natjecateljice iz
kategorija juniori i U-23 Karmen
Škiljić, Larisa Bošnjak, Anthony
Bilić, Matija Meštrić, Josip Meštrić,
Stjepan Hunjak i Mirko Budimlić.
Reprezentacija je 2016. godine
sudjelovala na Europskom
prvenstvu u Francuskoj te na MTB
Europskom prvenstvu u Grazu, a

natjecatelji su postigli odlične
rezultate. Tijekom priprema
reprezentativci su bili smješteni u
hotelu Valamar Sanfior.

VRHUNSKO ODREDIŠTE
Cikloturizam je sastavni dio
destinacijske strategije Valamara u
čijem se portfelju nalazi i devet
specijaliziranih biciklističkih
hotela koji nude najviše standarde
usluga biciklističkim gostima.
Također je tu i Bike Center Rabac,
jedini takve vrste na obali, kao dio
ponude Valamar Girandella
Resorta koji predstavlja vrhunsko
biciklističko odredište namijenjeno
profesionalnim i rekreativnim
biciklistima te obiteljima koje žele
aktivni odmor. a

B

HrvaTska MTB
reprezenTacija na
pripreMaMa u rapcu

MTB 
seMinar za
licencirane
BiciklisTičke
vodiče

U organizaciji turističke
agencije Islandhooping i
Deutsche Initiative Mountain
Bike u Rapcu je sredinom
ožujka organiziran seminar za
licencirane biciklističke vodiče.
Seminar je pokrivao teme
poput sigurnosti, pravne
odgovornosti, sklada s
prirodom te je uključivao i
testiranje staza u Rapcu.
Od ukupno 16 polaznika njih su
petorica stigla iz Grčke, po
jedan iz Turske i Njemačke, dok
su ostali polaznici bili domaći.
Svi su zaposleni kao MTB vodiči
na bike and boat turama koje
organizira Islandhooping u
Hrvatskoj, Grčkoj i Turskoj te
licencirani vodiči na MTB
turama koje organizira
Cyclecroatia. Licencirani MTB
vodiči također su dostupni i u
Bike Centru Rabac.

Rabac je
idealan za

bicikliste
svih

profila
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RApCu je 28. siječnja
održano 6. kolo Istarske
zimske lige u trčanju, a dio

trase prolazio je uz naš Valamar
Girandella Resort. U glavnoj utrci
na stazi dugoj 6950 metara
nastupilo je 296 trkača i trkačica.
Prvo mjesto osvojio je Daniel
Ivaničić (AK Liburnija) ispred
Tonija Božca i Tina Sošića
(AK Istra Pula), dok je među
ženama najbrža bila Barbara
Belušić (AK Istra Pula) ispred
Leonarde Pavlin (TK Pula) i
Franciske Marić (AK Istra Pula).
Osim „velikih“ trčali su i „mali“,
podijeljeni u tri kategorije prema
dobi: 60 predškolaraca trčalo je
200 metara, mališani od prvog do

četvrtog razreda 400 metara, a oni
veći, od šestog do osmog razreda,
dali su sve od sebe na 800 metara.
Pobjednici su nagrađeni
medaljama, a organizator utrke TK
Albona Extreme i naši kolege iz
Rapca počastili su sve natjecatelje
toplim i hladnim napitcima,
kolačima i voćem.

Triatlon klub Albona Extreme jedan
je od sportskih klubova koje naša
kompanija podupire u okviru
jednog od krovnih programa
društveno odgovornog poslovanja
„Volimo sport“ te se uvijek rado
odaziva sportskim događanjima u
njihovoj organizaciji i prati uspjehe
njihovih članova. Stoga i prenosimo
nekoliko zanimljivosti o našim
triatloncima.

USPJEH U DUBAIJU
Proslavljeni hrvatski maratonac
Ivan Stanić iz Tupljaka nastupio je
26. siječnja na najskupljem
maratonu u Dubaiju. Ivan je kao
član TK Albona Extreme Labin
među svjetskim maratoncima dosta
tešku stazu dugu 42 kilometra po
jakoj vlazi istrčao za 3 sata i 17
minuta, čime je u ukupnom
poretku zauzeo 117. mjesto, a u
svojoj kategoriji od 50 do 54 godina
odlično 10. mjesto.

NOVOGODIŠNJE KUPANJE
Već petnaest uzastopnih godina TK
Albona Extreme na prvi dan nove
godine organizira novogodišnje
kupanje u Rapcu. U more je točno u
13 sati krenulo tridesetak kupača
već mokrih od kiše, a među
labinskim triatloncima našla se
grupica udruge pazinskih Trickera i
dvoje supružnika iz Njemačke.
Nakon ispijanja šampanjca u moru i
prije odlaska na topli napitak svi su
se složili u jednome: vidimo se i
sljedeće godine.  a

IstARskA
zImskA lIgA

u tRčAnju
U

RABAC

Triatlonci
kluba Albona

Extreme ne
propuštaju 

akciju
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uRističKA zAjednicA
otoKA KRKA i 
u 2018. organizira

zanimljiva predavanja o bogatoj
kulturnoj baštini otoka Krka te
je u suradnji s Turističkom
zajednicom općine Baška i
agencijom za kulturu i 
turizam AZ 8. ožujka pripremila
edukativno predavanje 

„Antički ranokršćanski i
ranosrednjovjekovni spomenici
Baške“.

OBILAZAK LOKALITETA
U romantičnom okruženju
Jurandvora, u prostoru opatije
sv. Lucije u kojemu se nalazi
kopija čuvene Bašćanske 
ploče, poznati i vrsni znalac
povijesti, arheolog i kustos
Pomorskog i povijesnog muzeja
Hrvatskog primorja Ranko
Starac govorio je brojnim
zainteresiranima o bogatoj
arheološkoj baštini područja
Bašćanske kotline.
Nakon predavanja, na kojemu se
okupilo oko 80 sudionika
(turističkih djelatnika, 
vodiča iz Istre i s Kvarnera), 
g. Starac okupljene je poveo u
obilazak lokaliteta o kojima je i
govorio u izlaganju (kompleks
Sv. Lucije, ranokršćanske
bazilike Podno Mira i sv. Marka
u Baški).  a

ARheološKi
KRAjolici
lopARA
U suradnji Centra za kulturu
Lopar i Instituta za arheologiju
uoči Noći muzeja u DVD-u
Lopar održano je iznimno
zanimljivo predavanje
„Arheološki krajolici Lopara“,
koje je dalo uvid u nova
arheološka istraživanja u više
navrata od 2013. provođenima
na području Lopara u sklopu
projekta „Arheološka
topografija otoka Raba“
(Institut za arheologiju i
suradnici). Prikazani su lokaliteti i
nalazi utvrđeni novim
istraživanjima te njihova važnost
u razumijevanju naseljavanja
loparskoga poluotoka tijekom
prošlosti. Dio predavanja bavio
se rizikom koji prijeti pojedinim
arheološkim lokalitetima, ali i
njihovim potencijalom pri
razumijevanju današnjeg
krajolika, kao prezentacijom u
okviru kulturne ponude Lopara. 

T

Kulturna baština otoka Krka –
doživljaj za suvremenog gosta

KRK, RAB

Ranko Starac
i skupina

polaznika na
lokalitetu
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gostovanje
vrhUnskog
CheFa

U okviru gastronomskoga
programa Wine & Fine Dine @
Spinnaker 11. svibnja u restoranu
Spinnaker na večeri
humanitarnog karaktera gostuje
vodeći hrvatski chef Rudolf
Štefan i njegov tim iz šibenskog
restorana Pelegrini, kojem je
nedavno pripala prestižna
Michelinova zvjezdica. Chef
Štefan, Pelegrini tim i Valamar
tim zajedno će pripremiti
gourmet večeru s autorskim
jelima od pet sljedova s biranim
vinima Kabola, a cjelokupni
prihod s večere bit će doniran
fondaciji Budi Foodie, koja je dio
gastronomske pozornice Chefs’
Stage, internacionalnoga
kongresa gastronomije i
ugostiteljstva nedavno
održanog u Šibeniku. Budi
Foodie je inicijativa chefa
Štefana s ciljem edukacije
budućih naraštaja chefova i
podizanja standarda domaće
gastronomske scene, a ova
večera početak suradnje
Valamara i Chefs’ Stagea.

reće izdanje manifestacije
Wine Nights od 5. do 12.
svibnja Poreč će ponovno

pretvoriti u nezaobilaznu
destinaciju za sve ljubitelje
vrhunskih istarskih vina, lokalnih
delicija i jedinstvene gourmet
ponude te odlične zabave uz
atraktivne izvođače. Wine Nights
započinje programima Wine & Bar,
Wine & Party i Wine & Gourmet
koji okupljaju vodeće porečke
ugostiteljske objekte, barove,
restorane i noćne klubove te po
promotivnim cijenama nude izbor
poznatih istarskih vina.

GLAZBENI PROGRAM
Središnje događanje Wine & Music
od 10. do 12. svibnja donosi
zabavni program uz nastupe uživo
Nine Badrić, Marka Tolje te
Massima Savića u šatoru na
porečkoj rivi, a publiku će pred
svaki nastup glazbenih zvijezda
zagrijavati neki od sjajnih
glazbenika poput DJ Dejvida, Part
Time Banda s tribute to R&B
programom te The A! live benda.
Ovom će se prigodom predstaviti
deset renomiranih istarskih
vinara, među kojima su Pilato,
Franković, Franc Arman,
Damjanić, Geržinić, Ritoša, Tomaz,
Vina Laguna, Peršurić Misal i

Deklić. Ulaz je besplatan, a sve
željne degustacije vrhunskih vina
po promotivnim cijenama očekuju
vinske čaše s mogućnošću povrata
kaucije. Organizator manifestacije
je Valamar u suradnji s Gradom
Porečom, TZ Poreč te brojnim
lokalnim ugostiteljima. a

T

Crna ovCa: vikend sPorta, glazbe i bašćanske janjetine
Kultni festival janjetine, individualizma,
kreativnosti, otočne baštine,
popularne kulture i sporta ove se
godine vraća u Bašku na otok Krk s još
bogatijim programom. Od 18. do 20.
svibnja očekujte uzbudljiv proljetni
vikend pun raznovrsnih sadržaja za sve
ukuse:
b Trodnevni kamp za trekking i trail,

ovčarski planinarski pohod,
biciklijada i promatranje
tradicionalne jedriličarske regate u
bašćanskom zaljevu.

b Guštanje u ukusnoj bašćanskoj
janjetini i dobrom vinu, zabava uz

kuharski višeboj, prezentacija
šišanja ovaca te kulturne i
umjetničke baštine Baške,
upoznavanje krčkih knezova te
promenadna vožnja paklenih
motorista.

b Izložba likovnih radova, skulpture
od slame, kazališna predstava i
predavanje poznatoga domaćeg
znanstvenika Korada Korlevića.

b Najluđi i najcrnji noćni provod na
baškoj Paladi uz vodeće hrvatske
rock-bendove (Detour, Psihomodo
pop,Urban & 4 i My Buddy Moose).

Svi su programi, naravno, besplatni.

Iza
umjetničkog
naziva DJ
Dejvid krije se
zapravo naš
kolega, kućni
majstor David
Legović!

Počinje Wine nights Poreč –
nezaobilazno eno-gastro događanje
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datUM

traVanj 

4. – 6.

6. – 8. 

6. – 8. 
11. – 14.

12. – 15. 

13. – 27.

15. 4. - 15. 5.

16. – 22.

17. – 22. 

20. - 22.

24. – 27. 

24. – 29.

27. 4. – 1. 5.

28.
28. – 29.

29.

sVibanj 

1. – 28.

5. – 12. 

11. – 13.

Mjesto

Poreč

Dubrovnik

Istra
Baška, Lopar

Baška

Dubrovnik

Zagreb

Dubrovnik

Rabac

Baška

Poreč

Rabac

Lanterna

Tar
Dubrovnik

Poreč / Jama Baredine

Rab

Poreč

Poreč

događaj

MRF festival

Aklapela – smotra klapa

100 milja Istre
MITAS 4 ISLANDS MTB  2018

B2B Trail

Dubrovačko glazbeno proljeće 

Izložba „Umjetnik na odmoru 
2017.“ u Valamaru
Dubrovnik FestiWine

Tour of Croatia

Baška rožica

WinDays

Dani šparoga

Spring Break Collegium 

Otvorenje sezone
Dubrovački polumaraton

Rekreativna Parenzana

Festival otočne janjetine

Wine Nights

Vinistra

oPis događaja

8. Festival zborova i orkestara iz brojnih država svijeta u hotelu Pical. Ukupno 500 pjevača 
i svirača polusatnim će nastupima predstaviti svoj program.
Godišnja smotra najvrednijih klapskih ostvarenja održavanjem nekoliko komornih
koncerata odabranih hrvatskih muških i ženskih klapa. Namjera je omogućiti koncertne
izvedbe na način istovjetan ili blizak izvornom načinu stvaranja i izvođenja tradicionalne
hrvatske klapske pjesme. Više na www.aklapela.hr.
Međunarodna ultra-trail utrka kroz Istru. 
Međunarodna brdsko-biciklistička etapna utrka po četiri kvarnerska otoka. Prva etapa
kreće iz Baške na otoku Krku, a druga iz Lopara na otoku Rabu. 
Sportsko-turistički zabavni događaj namijenjen tvrtkama i njihovim zaposlenicima te svim
ostalim pravnim osobama (osim sportskih klubova). B2B je svojevrstan teambuilding koji
će sudionike preko brojnih sportskih, rekreativnih, turističkih i zabavnih sadržaja obogatiti
novim iskustvima, poslovnim poznanstvima i prilikama. 
Novo glazbeno događanje u gradu koje organizira Dubrovački simfonijski orkestar: 
ciklus koncerata klasične glazbe osmišljen s ciljem obogaćivanja kulturne ponude 
grada Dubrovnika.
Izložba umjetničkih djela nastalih tijekom trajanja projekta radova „Umjetnik na odmoru
2017.“ u Valamaru. Izložba će biti postavljena u zagrebačkom Muzeju suvremene umjetnosti.
4. Regionalni vinski festival nudi mogućnost kušanja lokalnih vina, upoznavanje punine
okusa crnih i bijelih vina uzgojenih na suncem i solju okupanim padinama Pelješca i
plodnom tlu konavoskog vinogorja. Festival će okupiti više od 100 regionalnih vinara koji će
svoja vina predstaviti brojnim vinskim profesionalcima i posjetiteljima, a njihovu će
uspješnost ocjenjivati međunarodni ocjenjivački sud. Tijekom stručnih radionica pod
nazivom Vino u turizmu naši i inozemni stručnjaci prenijet će svoja znanja i iskustva s
ciljem što uspješnijeg uključivanja vina u turističku i ugostiteljsku ponudu.
Najveća međunarodna etapna biciklistička utrka kroz Hrvatsku. Start 5. etape bit će 
21. 4. iz Rapca prema Učki. Održava se četvrtu godinu zaredom, kroz šest etapa, na trasi
dužoj od 1000 kilometara diljem cijele Hrvatske. Ove godine je još zahtjevnija  u još višoj
kategoriji Svjetske biciklističke organizacije (UCI) – 2. HC, a ugostit će timove iz najvišeg
ranga klasifikacije. Sportska uzbuđenja i najljepše kadrove Hrvatske televizijskim će se
prijenosom poslati na sve kontinente.
Festival cvijeća kojeg čine razne izložbe cvijeća s naglaskom na edukaciju i ekologiju,
raznovrsna predavanja, zabavni program, kao i prodaja cvijeća. 
Konferencija WinDays treću se godinu zaredom vraća u Poreč u Valamar Isabella Island
Resort na otoku Sveti Nikola te u sportsku dvoranu Valamar Diamant Hotela. Podijeljena
je na WinDays18 Business i WinDays18 Technology. Teme konferencije WinDays18
Business u prvom su redu fokusirane na dobre poslovne prakse s naglaskom na pojedine
industrijske grane, dok će WinDays18 Technology donijeti više od 100 predavanja i
predstaviti najnovije tehnološke trendove i novosti iz svijeta tehnologije s naglaskom na
konkretna tehnološka rješenja i alate. 
Fešta na gradskom rapskom trgu s prigodnom gastronomskom ponudom. Završna fešta
održava se na Trgu sv. Kristofora.
Festival s 14 godina tradicije i više od 2500 gostiju iz Slovenije koji mogu uživati u
nekoliko tematskih partija: beach party u restoranu Marina, boat party, secret party,
noćna zabava u Zodiak Clubu… Također će u šatoru pored recepcije nastupiti Mambo
Kings, Parni Valjak, Pop Design, Šank Rock, Big Foot Mama i Grupa Vigor.
Otvorenje turističke sezone u općini Tar. 
Atraktivnost toga sportskog događaja temelji se na činjenici da je Dubrovnik kao grad
domaćin dio UNESCO-ve svjetske zaštićene kulturne baštine, smješten na terenu vrlo
atraktivnom za maratonsko trčanje, a dvokilometarska utrka s ograničenim brojem
sudionika održat će se na  zidinama, najznačajnijoj dubrovačkoj atrakciji. Ruta
polumaratona duga je 21,1 km, kreće s Ploča, prolazi područjem od Pila do Kantafiga s
okretom pokraj ACI marine u Komolcu i ciljem na najljepšem mogućem mjestu – na
Stradunu. S motom „Više od utrke“ ovo će događanje biti više od samog sportskog
događanja jer će se trčanjem promovirati zdrav stil života, a sve u “zagrljalju” povijesnih
spomenika, uz klapsku pjesmu i blagoslov sveca zaštitnika Dubrovnika – sv. Vlaha – kao
elemenata zaštićene nematerijalne baštine u okrilju UNESCO-a.
Rekreativno druženje za bicikliste i hodače. 

Degustacija jela od janjetine u lokalnim restoranima i hotelu Imperial. Završna 
tematska fešta bit će 28. 5. uz izložbu rapskih ovaca u Padova Camping Resortu ili na
gradskom trgu.    
Wine Nights donosi sjajan glazbeni program i uživanje u dobroj hrani i vrhunskim
istarskim vinima po promotivnim cijenama. Ta će vas atraktivna zabavno-gastronomska
priredba provesti kroz najbolje porečke barove, restorane i noćne klubove pružajući vam
mogućnost da upoznate lokalnu kuhinju i uživate u čuvenim istarskim vinima. Vrhunac
se očekuje od 10. do 12. svibnja jer nakon dnevnih aktivnosti na poznatoj izložbi vina i
vinarske opreme Vinistri gosti mogu nastaviti uživanje u vinu i hrani u prigodnom šatoru
na porečkoj rivi. Ugodnoj atmosferi u šatoru iz večeri u večer doprinijet će sjajni glazbeni
izvođači. Gastronomsku će ponudu dodatno obogatiti Wine & Fine Dine program
restorana Spinnaker. Uživajući u gourmet večerama i dobroj čaši vina imat ćete priliku
osvojiti i vrijedne nagrade. Za to će vam poslužiti „Vinska putovnica“. 
Međunarodna izložba vina koja se održava u Žatici. 

najaVa događanja U traVanjU i sVibnjU
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Varijanta 1 – Iskorak na klupicu izvodi se tako da
se podižete na klupicu mijenjajući nogu svaki put.
Svakom nogom napravite 10 do 15 ponavljanja.

Varijanta 2 – Skok na klupu izvodi se sunožno
skokom na klupicu iz stava čučnja u stav dubokog
čučnja. Siđite oprezno jednom pa drugom nogom.

„Street workout“, vježba n  

S P O R T  U  V A L A M A R U

48

ZA DOBRU FORMU

prema – sportska 
odjeća i obuća i to je sve.
Gotovo svaki grad ili

mjesto već imaju gotova vježbališta
koja su na raspolaganju svima 24
sata dnevno. U ovom slučaju vam
„radno vrijeme“ vježbališta ne
može biti izgovor da ne odradite
trening.
Upornost – svaki je početak težak 
pa tako i kod „street workouta“,
samo treba biti uporan i redovit i
rezultati će uslijediti.
Primjerenost – nemojte se
obeshrabriti kada vidite iskusne
vježbače. Morate imati na umu da se
neki time bave godinama. Započnite

jednostavnijim vježbama i s
vremenom će vježbe postati lagane i
bit ćete spremni za nove izazove.
Motivacija – bilo bi lijepo kada biste
imali partnera za trening pa da 
jedan drugoga motivirate, no
motivacija vam može biti i promjena
tjelesnog izgleda, mogućnost
izvedbe težih vježbi, zdravlje i užitak
boravka u prirodi.

PROGRAM VJEŽBANJA
Svaki trening započinje
zagrijavanjem kako bi se organizam
doveo na „radnu temperaturu“.
Najbolje je da 10 do 15 minuta lagano
trčite te se nakon toga dobro

istegnete da bi se spriječile ozljede, 
a istezanje možete ponoviti i 
nakon odrađenog treninga.
U prikazu je odabir vježbi koje
možete izvoditi na lakši ili na teži
način, ovisno o trenutačnoj razini
spremnosti. Odabrane su vježbe
kojima se aktiviraju velike skupine
mišića te se trenira cijelo tijelo.
Svaku vježbu potrebno je izvesti u 
10 do 15 ponavljanja. Kako je riječ 
o kružnom obliku treninga, 
nakon izvedene prve vježbe
prijeđite na sljedeću dok ne završite
cijeli krug. Nakon dvije ili tri
minute pauze ponovite isti krug još
dva do tri puta. a

OProljeće je...
Vrijeme je za

vježbu u
prirodi.
Postoji
mnogo

različitih
aktivnosti

(osim trčanja)
koje možete

provoditi u
prirodi, a

jedna je od
njih i „street

workout“,
kojemu

popularnost
raste

svakodnevno.
Što vam je

potrebno da
biste

započeli?

VJEŽBA 1 mišići nogu

Varijanta 1 – Uhvatite se rukama za šipku te
zgrčite noge da biste si olakšali rad. Privucite prsa
što bliže šipki. Zadržite položaj nekoliko sekundi.

Varijanta 2 – Uhvatite se rukama za šipku tako da
noge ne dodiruju tlo. Podignite se tako da prsa
dodiruju šipku te se zadržite nekoliko sekundi.

VJEŽBA 2 leđni mišići i mišići ruku
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  a na otvorenom
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Varijanta 1 – Iz upora na paralelnim šipkama
zgrčite ruke i spustite se u što niži položaj te se
podignite u početni položaj. Ako nemate partnera,
vježbu možete zamijeniti i sklekovima.

Varijanta 2 – Iz upora na paralelnim šipkama
spustite se u najniži položaj i podignite natrag u
početni položaj.

VJEŽBA 3 prsni mišići i mišići ruku

Varijanta 1 – Uhvatite se za šipku tako da vam
noge ne dodiruju tlo. Privucite koljena što više na
prsa da biste aktivirali mišiće trbuha. Vratite noge
u početni položaj te ponovite isti postupak.

Varijanta 2 – Početni je položaj isti kao i za
varijantu 1. Noge se podižu pružene do položaja
koji zatvara pravi kut s gornjim dijelom tijela te 
se ista kretnja ponavlja u zadanom broju.

VJEŽBA 4 trbušni mišići

Zanimljiv je i motivirajući način da testirate svoje sposobnosti i pratite napredak da izvedete mali kompleks vježbi u zadanom vremenu.

Za početnike: 
Vježba 1 –  5 zgibova
Vježba 2 – 5 sklekova
Vježba 3 – 5 skokova na klupicu

Za napredne:
Vježba 1 –  marinac sa zgibom (upor
prednji, sklek, pruženi skok, zgib) – 
5 ponavljanja
Vježba 2 – podizanje nogu do šipke –
5 ponavljanja

Započnite na punu minutu, izvedite zadani niz vježbi i
ostatak do pune minute pauzirajte. Ponoviti tri do pet
puta. S vremenom će pauza biti sve veća jer ćete s
podizanjem forme zadatke raditi brže i efikasnije.
Što je pjesnik htio reći? Nema izgovora da je teretana
skupa ili ne radi u vrijeme kada bi vam odgovaralo. Sa
„street workoutom“ možete započeti odmah i vidjet
ćete da će vam se svidjeti.
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KAKO SE ZOVEŠ?

R A Z B I B R I G A
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RVATI SE IPAK drže ponešto
sigurnijih varijanti, skloniji
su tradiciji i klasičnim

imenima. Prema podatcima
Ministarstva uprave najpopularnija
su imena za djecu rođenu 2017.
godine Mia, Lucija, Sara, Ana, Ema
te Luka, David, Ivan, Jakov i Marko.
Da, očito su prošla vremena kada su
djeca patila samo zato što su roditelji
voljeli turske i meksičke sapunice
(sjetite se samo Sulejmana…). S
druge strane, pod utjecajem zapada

(pogotovo nakon ulaska Hrvatske u
EU) dosta roditelja bira više
„europska“ imena, misleći pritom
kako će tako njihovoj djeci biti
jednostavnije funkcionirati bilo gdje
u svijetu. Nažalost, tako iz naših
imenika nestaju imena kao što su
Željka, Ljiljana, Đurđa, Grga ili
Tvrtko... Imena koja su obilježila
dobar dio naše povijesti. No nisu sva
naša imena u kategoriji „normalnih“
ili „običnih“. Koliko Hrvati mogu
biti maštoviti, dokazuju i imena za
dječake kao što su Hari Lav, Kipo
Lovre, Lenox, Elon, Prince Noa, Sai,
Kan, Lan, Lun, Nuh, Olti, Zoak ili
Zorba, a za djevojčice pak Nia, Nea,
Zoa, Gaia, Anai, Aria, Dia, Gia, Kira,
Sibel, Alta, Aura, Arelena, Brikena,
Mei, Pavelina, Priska, Tisija ili Tora.
S druge strane, još smo i dobri...
Sjetite se samo poznatih američkih
glumaca i pjevača koji su svoju djecu
u(ne)srećili imenima poput Apple
(jabuka), Poppy (mak), Brooklyn
(kvart u New Yorku) i sl.
U svakom slučaju, ako ćemo se voditi
latinskom poslovicom „nomen est

omen“ (ili „ime je znamen“ –
uzrečica koja se upotrebljava kada
čije ime ili prezime nosi značenje
koje se poklapa s nekom njegovom
osobinom), pri odabiru imena koje
će dijete morati nositi do
punoljetnosti, trebalo bi se voditi
srcem, a ne trendovima.

A znate li kakva je situacija u našoj
kompaniji? Donosimo po pet
najpopularnijih ženskih i muških
imena (s varijantama) iz našeg
adresara:

b Ivana, Ivanka – 37
b Martina, Marta – 23
b Kristina, Kristijana – 23
b Ana, Ane, Anna – 19
b Iva – 14.

b Ivan, Ivica – 32
b Dragan, Drago, Dražen – 15
b Alen – 12
b Dario – 10
b Damir – 9.

Napomena: Imamo i 11 Andrea, ali
naravno to ime mogu nositi osobe i
ženskoga i muškoga roda... a

JESTE LI ZNALI?

Etnologinja Laura Wattenberg
provela je prije nekoliko godina
istraživanje čiji su rezultati i nju
iznenadili. Naime, najpopularnije je
ime na svijetu Sofija. Sofija je ime
grčkoga podrijetla i znači mudrost.

Datum rođenja navodno puno
govori o karakteru ljudi, a 
možemo li i iz nečijeg imena
saznati više o dotičnoj osobi?
Prema internetskoj stranici 
Crapps – možemo. Ako ukucate
crapps.me/name-meaning/,
zabavan generator otkrit će vam
„tajnovite“ stvari o vama na
temelju vašeg imena.

H

U Hrvatskoj 
je sve manje

Ljiljana, Đurđi,
Grga...

„Imena luda nalaze se svuda“, rekao je jednom nepoznati pjesnik i nije bio daleko od istine. No nije to ni pretjerana
mudrost jer među više od 7,5 milijardi ljudi na svijetu zasigurno će se naći i podosta dovoljno neobičnih i čudnih
imena da ih možemo nazvati i ludima

NEKOLIKO ZANIMLJIVOSTI
O OSOBNIM IMENIMA

Luka Mia
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RIŽOTO S DIVLJIM ŠPAROGAMA

Dočekali smo i to proljeće!
Osim sunca i topline koji su
nam nedostajali u proteklih
nekoliko mjeseci (ok, nekima
više, nekima manje), posebno
nas veseli buđenje prirode i
dolazak fantastičnih zdravih
namirnica. Baš poput šparoga,
koje obiluju vitaminima,
mineralima i brojnim drugim
hranjivim tvarima, a poznate
su i po svojoj ljekovitosti
(pogoduju probavi, štite srce i
krvne žile, čiste kožu i sl.).
Divlje i samonikle šparoge
nutricionisti posebno hvale, a
nama su nadohvat ruke...

SASTOJCI (ZA JEDNU OSOBU):

b riža arborio ili carnaroli (0,08 kg)
b 1 vezica divljih šparoga
b 1 kapula
b 1 češanj češnjaka
b 1 dl bijelog vina
b sol
b papar
b maslinovo ulje
b maslac
b po želji gamberi, pršut itd.

PRIPREMA:

Divlje šparoge režite ili lomite na
dijelove, odvojite mekše od tvrđih.
Od tvrđih dijelova šparoga skuhajte
temeljac uz dodatak jedne manje
glavice luka. Mekše dijelove šparoge
kratko blanširajte, ohladite i ocijedite.
Na ugrijano maslinovo ulje stavite
polovicu očišćene glavice luka te režanj
češnjaka koji ste zdrobili dlanom te
pustite nekoliko minuta da se ulje
aromatizira pa luk i češnjak izvadite iz
posude. Zatim dodajte rižu te nastavite
s miješanjem dok se riža ne glazira,
dodajte šparoge, ulijte temeljca od
šparoga da prekrije rižu i podlijte bijelim
vinom. Na pola kuhanja možete dodati
po želji gambere ili pršut te nastavite
podlijevati temeljcem dok riža ne bude
kuhana. Pazite da vam se riža ne
prekuha, bolja je al dente. Pri kraju
dodajte sol, papar i žlicu maslaca.
Prije posluživanja pokapajte s malo
maslinova ulja.

Loris Parencan,  
šef kuhinje u
Lanterna Premium
Camping Resortu
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